
З А П И С Н И К 

са  Треће  редовне  сједнице  Скупштине  Општине  Фоча, 

од  6.  марта  2025.  године  

  

 

 

 

 

Трећа редовна сједница Скупштине Општине Фоча одржана је у четвртак, 

дана 6.  марта  2025. године, у сали Јавне установе Центар за културу и 

информисање Фоча, у Фочи, са почетком у 10.00 часова. 

 

Сједницом је предсједавао Никола Васиљевић, предсједник Скупштине 

Општине Фоча. 

 

Сједници су присуствовала 22 одборника. 

 

Сједници Скупштине нису присуствовали одборници: Бојан Костић, који је 

најавио одсуство са сједнице из здравствених разлога, Крсто Ивановић, који је 

најавио одсуство због смртног случаја у породици и Срђан Драшковић, који је 

поднио оставку на дужност одборника у Скупштини. 

 

Поред одборника, сједници су присуствовали и: 

-  Милан Вукадиновић, начелник Општине Фоча, 

-  Весна рашевић, замјеник Начелника Општине Фоча, 

- вршиоци дужности начелника одјељења из састава Општинске управе 

Општине Фоча и 

-  средстава јавног информисања (Радио Фоча). 

 

Предсједник Скупштине је констатовао да Скупштина има кворум за 

одржавање сједнице и да може пуноважно радити и одлучивати. 

 

Бранимир Радовић, в.д. секретар Скупштине је дао потпуније образложење 

у вези са оставком Срђана Драшковића на дужност одборника у Скупштини. 

Он је констатовао да је дана 25. 2. 2025. године Срђан Драшковић доставио 

Скупштини Обавјештење у коме је наведено да је дана 24. 2. 2025. године Надзорни 

одбор Предузећа водовод и канализација „Извор“ а.д. Фоча донио одлуку којом је 

именован за директора овог предузећа и да, у складу са чланом 5. Закона о 

спречавању сукоба интереса у органима власти Републике Српске, тиме долази у 

сукоб интереса, из којих разлога подноси оставку на дужност одборника.  

Дана 25. 2. 2025. године предсједник Скупштине и Срђан Драшковић су 

потписали Приједлог за утврђивање престанка мандата, који је уз пратећу 

документацију достављен Централној изборној комисији БиХ на разматрање и 

одлучивање, у очекивању доношења одлуке о престанку мандата и додјели 

замјенског мандата одборника у Скупштини Општине Фоча. 

 

Предсједник Скупштине је констатовао да су одборници добили радне 

материјале за предложене тачке дневног реда, а да су им на клупе, непосредно пред 

почетак сједнице, достављени: 

-  Извјештај о раду и пословању Јавне здравствене установе „Апотека Фоча“ 

Фоча за 2024. годину, 
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-  План и програм рада Јавне здравствене установе „Апотека Фоча“ Фоча за 

2025. годину, 

-  Извјештај Комисије за статутарна питања и прописе, 

-  Извјештај Комисије за избор и именовање, 

-  Позив за достављање приједлога за додјелу награда и признања Општине 

Фоча за 2025. годину. 

 

Он је прочитао Приједлог дневног реда за Трећу редовну сједницу 

Скупштине, који је утврдио Колегијум Скупштине на својој Четвртој сједници, од 

25. 2. 2025. године. 

 

Он је отворио расправу о Приједлогу дневног реда. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу 

дневног реда. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

једногласно („за“ су гласала 22 одборника), усвојила сљедећи  

 

ДНЕВНИ  РЕД 

  

1. Записник са Прве редовне сједнице Скупштине Општине Фоча, од 20. 

децембра 2025. године, 

2.  Записник са Друге редовне сједнице Скупштине Општине Фоча, од 30. 

јануара 2025. године, 

3. Информација о реализацији закључака са Друге редовне сједнице 

Скупштине Општине Фоча, од 30. јануара 2025. године, 

4.  Извјештај о раду Начелника Општине Фоча за 2024. годину, 

5.  Програм рада Начелника Општине Фоча за 2025. годину, 

6.  Приједлог програма уређења грађевинског земљишта за 2025. годину, 

7.  Приједлог програма заједничке комуналне потрошње за 2025. годину, 

8.  Приједлог програма утрошка средстава од шумских сортимената за 2025. 

годину, 

9.  Приједлог програма утрошка средстава од концесионих накнада за 2025. 

годину, 

10. Приједлог програма утрошка средстава од водних накнада за 2025. 

годину, 

11.  Приједлог одлуке о утврђивању просјечне коначне грађевинске цијене 

једног квадратног метра корисне површине стамбеног и пословног простора у 2024. 

години на подручју општине Фоча, 

12.  Приједлог одлуке о утврђивању просјечних јединичних цијена радова 

комуналне и друге јавне инфраструктуре и уређења јавних површина на подручју 

општине Фоча у 2024. години, 

13. Приједлог одлуке о висини накнаде за трошкове уређења градског 

грађевинског земљишта, по зонама, за 2025. годину, 

14. Приједлог одлуке о усвајању Приједлога измјена и допуна дијела 

Регулационог плана „Центар 1“ (седма измјена), 

15.  Приједлог одлуке о допуни Одлуке о пословним зградама, пословним 

просторијама и гаражама у својини Општине Фоча, 
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16. Приједлог одлуке о измјени Одлуке о одређивању висине боравишне 

таксе, 

17.  Приједлог одлуке о објављивању јавног огласа за избор и именовање три 

члана Општинске изборне комисије Фоча, 

18.  Извјештај о раду и пословању Јавне здравствене установе „Апотека 

Фоча“ Фоча за 2024. годину, 

19.  Програм рада Јавне здравствене установе „Апотека Фоча“ Фоча за 2025. 

годину, 

20.  Разрјешење директора и избор и именовање вршиоца дужности директора 

Јавне здравствене установе „Апотека Фоча“ Фоча: 

1)  Разрјешење директора Јавне здравствене установе „Апотека Фоча“ Фоча, 

на лични захтјев, по основу оставке, 

2) Избор и именовање вршиоца дужности директора Јавне здравствене 

установе „Апотека Фоча“ Фоча, 

21.  Разрјешење директора и избор и именовање вршиоца дужности директора 

Јавне установе Музеј „Стара Херцеговина“ Фоча: 

1)  Разрјешење директора Јавне установе Музеј „Стара Херцеговина“ Фоча, 

на лични захтјев, по основу оставке, 

2) Избор и именовање вршиоца дужности директора Јавне установе Музеј 

„Стара Херцеговина“ Фоча, 

22.  Избор чланова сталних радних тијела Скупштине Општине Фоча: 

1)  Комисија за мјесне заједнице, 

2)  Комисија за заштиту околине, културног и природног насљеђа, 

3)  Комисија за награде и признања, 

4)  Комисија за вјерска питања, 

5)  Комисија за питања младих, 

6)  Комисија за праћење статуса пензионера, 

7)  Одбор за Кодекс понашања, 

8)  Одбор за друштвени надзор и представке, 

9)  Одбор за равноправност полова, 

10)  Одбор за регионалну и међународну сарадњу, 

11)  Одбор за здравље, 

12)  Савјет за спорт, 

13)  Савјет за културу, 

14)  Савјет потрошача, 

23.  Именовање комисије за спровођење јавног огласа за избор и именовање 

три члана Општинске изборне комисије Фоча, 

24.  Информација о стању рјешавања управних предмета у 2024. години, 

25. Информација о положају расељених лица, повратника и корисника 

алтернативног смјештаја на подручју општине Фоча, 

26.  Одговори на одборничка питања, 

27.  Одборничка питања, 

28.  Иницијативе одборника, 

29.  Текућа питања. 

 

 

АД – 1.  Записник  са  Прве  редовне  сједнице  Скупштине  Општине  

Фоча,  од  20.  децембра  2024.  године 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Записнику. 
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Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Записнику. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

једногласно („за“ су гласала 22 одборника), донијела  

 

З а к љ у ч а к 

Скупштина Општине Фоча усваја Записник са Прве редовне сједнице 

Скупштине Општине Фоча, од 20. децембра 2024. године. 

 

 

АД – 2.  Записник  са  Друге  редовне  сједнице  Скупштине  Општине  

Фоча,  од  30.  јануара  2025.  године 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Записнику. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Записнику. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

једногласно („за“ су гласала 22 одборника), донијела  

 

З а к љ у ч а к 

Скупштина Општине Фоча усваја Записник са Друге редовне сједнице 

Скупштине Општине Фоча, од 30. јануара 2025. године. 

 

 

АД – 3.  Информација  о  реализацији  закључака  са  Друге  редовне  

сједнице  Скупштине  Општине  Фоча,  од  30.  јануара  2025.  године 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Информацији. 

 

За дискусију није било пријављених. 

 

Предсједник Скупштине је констатовао да је Скупштина Општине Фоча 

упозната са Информацијом о реализацији закључака са Друге редовне сједнице 

Скупштине Општине Фоча, од 30. јануара 2025.године. 

 

 

АД – 4.  Извјештај  о  раду  Начелника  Општине  Фоча  за  2024.  годину 

 

Начелник Општине Милан  Вукадиновић је образложио Извјештај. 

Он је исказао задовољство резултатима рада у претходној години, с обзиром 

на све околности које су пратиле не само Општину Фоча и њен буџет већ генерално 

ситуацију у Републици Српској, Босни и Херцеговини и шире. 

Упркос финансијским и другим изазовима, сви започети пројекти су успјешно 

приведени крају или су настављени да се арде у овој години. Сви буџетски 

корисници, од радника и јавних установа, као и свих других корисника буџета, су 

испоштовани у максималном износу и обиму.  
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Сва средства су утрошена на законит начин. 

За све што је рађено тражена је сагласност Скупштине. 

Он је оцијенио да Извјештај представља и извјештај многих јавних установа и 

институција, као и одјељења Општинске управе, па је он резултат тимског рада. 

Општина се кредитно задужила за три капитална пројекта: дом за стара лица, 

асфалтирање 10 километара локалних путева и рјешавање привремене санитарне 

депоније. Дом за стара лица у насељу Миљевина је круцијална капитална 

инвестиција, који ће се у наредном периоду привести крају. Градња је у поодмаклој 

фази, за коју је у програмима планиран значајан износ средстава, а очекује се и 

помоћ са републичког нивоа. Дом за стара лица је предвиђен за око 60 корисника, а 

запослиће и одређен број људи, што ће много значити за Мјесну заједницу 

Миљевина, гдје послије ратног периода није рађена озбиљнија инвестиција. 

Завршетак изградње привремене санитарне депоније на локалитету Грабе 

очекује се у неколико наредних мјесеци када би се могла ставити у функцију. У 

буџету су предвиђена средства за конзервирање депоније Бабин поток, који је 

двадесетогодишњи проблем Општине. 

Зграда за младе брачне парове је пројекат по коме је Фоча постала 

препознатљива, јер је 50 породица добило прву стамбену јединицу по најјефтинијој 

станоградњи у Републици  Српској, а можда и у Босни и Херцеговини, по цијени од 

1.350 КМ по метру квадратном, при чему је тржишна цијена сада дупло већа. Многи 

градови и општине контактирају кабинет Начелника и општинска одјељења у 

намјери да преузму исти пројекат и услове реализације ове инвестиције. 

Општина има веома сложену и комплексну мрежу са преко 800 километара 

локалних путева, за које се сваке године издвајају средства за насипање и 

одржавање. Кредитним средствима је асфалтирано 10 километара локалних путева, у 

више мјесних заједница и насеља, као што су: Козја Лука, Рјечица, Цапе, Јошаница, 

Доње Поље, Лазарево, Обилићево, Драгочава. Кута, Миљевина, Брод на Дрини, 

Попов Мост и друге мјесне заједнице. У сарадњи са републичким институцијама, 

асфалтирано је додатних 3,6 километара пута десном обалом ријеке Таре. 

Наставак активности на хидроенергетским капацитетима на Бистрици и 

ријеци Дрини су стратешки пројекти од интереса за Општину Фоча, као и за читаву 

Републику Српску, гдје постоје застоји на које Општина не може утицати. 

За обалоутврде постоји урађен главни пројекат, за чију реализацију Општина 

тражи екстерна средства од виших нивоа власти и међународних фондова, јер износе 

на десетине милиона марака, а ради се о комплектној градској зони.  

Извршена је реконструкција дјечјег парка у Доњем Пољу, гдје је урађено 

доста тога, јер се реквизити стално ломе и уништавају од вандала, па постоји 

потреба да се постави видео надзор. 

Постоји идеја да видео надзор покрије нека одлагалишта отпада, као и да се 

донесе одлука са оштријим казненим одредбама и мјерама. 

За зграду Музеја је екстерним средствима прибављен котао на пелет за 

изградњу котловнице, која би се у првој фази односила на загријавање Градског 

позоришта, а касније, у некој другој фази, и на остали дио Музеја. 

Завршени су радови на освјетљењу и реконструкцији ограде Јужног моста 

слободе, као и потпорног зида код овог моста, гдје су урађени туристички мурали са 

знаменитостима Општине, што је похвално прихваћено од многих грађана. 

Унапријеђен је квалитет комуналних услуга, у мјери у којој је то било могуће. 

Предузеће „Извор“ ће предузети додатне активности у вези са замућењем воде, у 

складу са мишљењем струке.  

Воде се активности за изградњу новог блока студенског дома, вриједности 

10.000.000 евра. Спроведена је сва процедура. Очекује се да Предсједништва БиХ 
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одобри пројекат, који ће сигурно донијети нова радна мјеста. Општина је 

обезбиједила земљиште, потребну папирологију и одрекла се неких средстава. Овај 

студентски дом није предвиђен за стране студенте који похађају студијске програме 

на енглеском језику, већ са студенте са простора Балкана. Од комплетног 

Универзитету у Источном Сарајеву, око 30% студената студира у Фочи. 

Радови на стадиону са вјештачком травом су заустављени због зимског 

периода, а настављају се на прољеће, гдје је Фудбалски савез у обавези да заврши 

свој дио уговора. То ће бити спортско-рекреативни комплекс који ће користити не 

само Фудбалски клуб „Сутјеска“ него и сви грађани. 

За мост у Викочу приведена је већина радова, за шта су обезбијеђена 

већински екстерна средствима са нивоа Федерације БиХ и државног нивоа. 

Са Општином Плужине постоји пројекат прекограничне сарадње и почетак 

реализације пројекта „Тара 2“, који ће донијети бројне активности и ствари, као што 

су: освјетљење наших мостова, неких туристичких дестинација, израда „ЛЕД“  

билборда, израда стратегије развоја туризма општине Фоча и додатно везати 

заједнички туристички потенцијал са Општином Плужине, као и рафтинг на ријеци 

Тари, који је једна спона.  

Парк природе „Пива“ и Парк природе „Тара“ ће се прожимати у неким 

активностима, заједно са Националним парком „Сутјеска“. 

У сарадњи са удружењем „ HELP“, започет је пројекат спортско-рекреативне 

стазе, у којем учествују и општине Устиколина, Горажде и Ново Горажде, која ће 

значити додатни туристички аранжман, али и омогућити бициклистима солидну 

руту да старом пругом од Фоче до Новог Горажда имају своју стазу. Постоји идеја да 

се том стазом омогући и неки туристички возић са гуменим точковима. 

За санацију локалних путева уложена су значајна средства.  

Изграђена је нова расвјета. Освијетљене су Пјешчане пирамиде, у складу са 

планом да се тај локалитет прогласи туристичком атракцијом. 

Завршена је реконструкција игралишта у мјесним заједницама Доње Поље и 

Брод. 

У центру града, иза маркета „Корт“, постојао је недостатак дјечјих реквизита, 

апостоји проблем недостатка паркинг простора, који ће се рјешавати. 

Између два дринска моста урађено је пристојно шеталиште са модерним 

клупама, које ће се поставити све до зеленог моста. Сљедећа фаза је изградња 

шеталишта од зеленог моста, испод Студентског дома, Дјечијег вртића, према Ауто-

мото друштву, да се затвори тај круг, а у перспективи је наставак према Брионима. 

Обезбијеђена је помоћ у грађевинском мнатеријалу за санацију кровова кућа 

у насељу Будимлије. 

Постављени су звучни сигнали на семафорима за слијепа и слабовида лица, 

чиме је удовољено захтјеву Удружења слијепих и слабовидих лица. 

Стара зграда Дјечијег вртића је адаптирана за потребе Удружења „Трачак 

наде“ и Центра за ментално здравље, за које категорије се издвајају значајна 

финансијска средства. 

У сарадњи са привредним субјектима, у Индустријској зони Брод на Дрини 

завршени су радови на санацији канализационе мреже, ријешена је струја, а остаје да 

се ријеше путне комуникације и постави расвјета, гдје се индустријске парцеле могу 

понудити потенцијалним инвеститорима за отварање неких погона.  

За хангаре у насељу Ливаде постоји интересовање да се у њих уложе средства 

и ставе у функцију и користе према условима у складу са одлуком Скупштине, 

одбијањем кирије за вриједност уложених средстава за адаптацију простора. 

Урађена је нова подлога на кошаркашком терену, што је привикло велики 

број дјеце. 
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Урађене су санације мостова у Мјесној заједници Миљевина.  

Ове године постоји намјера да се уради санација моста у Мјесној заједници 

Ливаде, који повезује насеље Лазарево, који је у лошем стању. 

Пружена је подршка изградњи спомен-обиљежја у Превраћу и Бруснима.  

Завршене су активности на проширењу гробља Бараковац, гдје је Општина 

извојила средства и ријешила имовинско-правне односе и оградила ту парцелу. 

Настављене су активности за двосмјерно напајање Општине електричном 

енергијом, гдје Општина нема ингеренцију, али се користи свака прилика да се 

постави то питање људима из Електропривреде, Владе Републике Српске и 

Електропреноса, у вези са градњом енергетских постројења на Бистрици и Дрини, 

јер Општина не смије остати изолована, са једносмјерним напајањем из Горажда.  

Он је похвалио рад Електродистрибуције Фоча, која је одобрила велике 

инвестиције и дала несебичан допринос реконструкцији далековода према платоу 

Заваита и Челебића, а завршава се реконструкција вода за рафтинг кампове и 

Национални парк „Сутјеска“. 

Постоје назнаке да је Влада Републике Српске са Свјетском банком коначно 

привела причу о реализацији путне комуникације према Шћепан Пољу. Закључци 

које је усвојила Скупштина Општине Фоча остају на снази. 

Пружена је подршка свим манифестацијама које су организовале наше 

институције, док је ресорно одјељење Општинске управе спровело све мјере које су 

предвиђене правилником о подстицајима у пољопривреди. 

Успјешно је спроведен програм за приправнички стаж за 28 приправника, 

које је финансирала Општина, у сарадњи са Заводом за запошљавање, као и за 

додатних седам приправника. 

Постоји коректна комуникација са свим мјесним заједницама. У прошлој 

години је уведена аутобуска линија Фоча - Миљевина, што је искорак у односу на 

претходни период. 

Постоји коректна и квалитетна сарадња са свим начелницима општина и 

градова из Републике Српске, Федерације БиХ, Црне Горе и Србије, која ће се 

наставити и у наредном периоду. 

Започета је сарадња са Удружењем „Лир“ кроз пројекат за инклузију особа са 

инвалидитетом, у ком дијелу се очекују значајна средства.  

Мјерама популационе политике обезбијеђени су: новчана помоћ за 

новорођенчад незапослених родитеља и вишечланих породица, бонови за 110 

првачића, 110 ученика је добило по 100 КМ, односно 200 КМ чији су родитељи 

незапослени, нови уџбеници за 464 основца, помоћ у зимници за 330 вишечланих 

породица. Суфинансирано је 58 пренаталних тестова, која идеја је потекла из 

општине Фоча, а прихваћена је од тадашње предсједнице Жељке Цвијановић, гдје 

сада комплетно финансирање иде преко Фонда здравственог осигурања. 

Суфинансирано је 10 поступака вантјелесне оплодње и 110 аутосједалица за 

сву новорођенчад, обезбијеђен је бесплатан превоз ученика, а 154 студента се 

стипендира из буџета Општине, гдје се сваке године повећава износ стипендије. 

Уређена је кино сала за потребе омладине у Миљевини.  

Борачке категорије могу да буду задовољне јер је испоштовано и више него 

што је било предвиђено у буџету Општине. 

За спорт се издваја можда и највише у Републици Српској, у односу на 

пропорционално учешће и издвбајања за спорт из буџета. Прошле године је за 18 

спортских колектива издвојено 864.635 КМ. Постоји потреба да се формира 

комисија која ће се бавити финансирањем спорта, зависно од клубова, и шта су 

приоритети, јер ће због обавезних трошкова наведени износ само расти, а у Општини 

нема привредног гиганта и спонзора који би улагао у спорт. 
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Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Извјештају. 

 

У расправи су учествовали одборници: Мирослав Авдаловић, Миленко 

Пљеваљчић, Душан Бодирога, Слађана Владичић, Никола Васиљевић, Милош 

Милић, Татјана Шифорија, Вукан Станковић, Драгослав Станојевић, Миливоје 

Достић, Гордан Мастило, Бранка Драгичевић и Никола Вуковић. 

 

Мирослав  Авдаловић је сматрао да се сви одборници могу сложити да од 

завршетка Одбрамбено-отаџбинског рата није постојала власт у Фочи која није 

имала добре намјере и која је могла да ријеши све проблеме.  

Било који пројекат који се реализује на територији Општине представља 

улагање у њену будућност. Доње Поље је класичан примјер да се једна средина која 

је дуги низ година била запуштена лијепо конципира са лијепом визијом, са дјечјим 

парком, зградом за младе брачне парове, Дјечијим вртићем и Студентским домом. 

Од свих пројеката из Извјештаја, он је посебан акценат ставио на Дом за стара 

лица у Миљевини, који ће ће допринијети да се запосле неки људи, уз бољи промет 

свих продајних објеката, што ће сигурно оживјети ово насеље. 

Предмет спорења је био концепт санитарне депоније, која је пријека потреба 

не само Фоче него и регије, у ком погледу треба испоштовати све еколошке норме. 

Гдје год се уради јавна расвјета, она је нешто добро за становнике тог краја са 

становишта безбједности и урбаног духа. 

Мјере популационе политике ни у једној општини нису на најбољем нивоу. 

Све што се улаже у спорт и културу се не може вратити кроз новац, али утиче 

да постоји урбана средина. 

Када се добије статус града, може се очекивати боља организација судова, 

дирекција, филијала банака, фондова и нова радна мјеста, као и приоритет приликом 

аплицирања, што Фоча заслужује, која је мала по броју становника, али је важна за 

Републику Српску, нити од Фоче има важнијег мјеста од Бијељине до Требиња. 

Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду и Програм рада Начелника 

Општине. 

 

Миленко Пљеваљчић је истакао да изградња и реконструкција далековода 

за Заваит и Челебиће не би била остварива без помоћи Начелника Општине, јер је 

упознат колико су пута заједно ишли у Требиње, у Матично предузеће 

Електропривреде РС и радили на томе да се заврше средства за реконструкцију тих 

далековода. 

Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду Начелника Општине. 

 

Душан  Бодирога је, наступајући и у име Клуба одборника СДС, сматрао да 

се у Извјештају о раду многе ствари преклапају са Програмом рада Начелника 

Општине за 2025. годину, да се већ дуги низ година спомињу исти пројекти који 

никако да се приведу крају или да се започне њихова реализација. 

У прошлој години су биле три капиталне инвестиције које су финансиране од 

кредитног задужења од 5.000.000 КМ, које ће са каматном стопом, након грејс 

периода и отплате дуга, износити око 7.000.000 КМ. 

У Извјештају се наводи да је асфалтирано 10 километара путема за 1.000.000 

КМ у складу са стратегијом о развоју улица и путева у насељу, а све је рађено за два 

мјесеца, пред изборе, у сврху добијања подршке на Локалним изборима. 

Скупштина је усвојила нову локацију за изградњу депоније, а за претходну 

локацију у Филиповићима је утрошено 55.000 КМ, што су бачена средства. 
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Он је већ у трећем мандату одборника у Скупштини, а неки пројекти су 

везани и за вријеме мандата тадашњег начелника Општине Радисава Машића, чија 

реализација никако да започне реализација. 

Он је питао докле се стигло са реализацијом Хидроелектрана на Дрини, о 

чему ће се одлучивати на нивоу Босне и Херцеговине и нема назнака да ће коначно 

почети са изградњом тих хидроелектрана. 

У Извјештају је поменут Парк природе „Тара“, а не види се права намјера да 

се са тим Парком природе нешто уради нити у погледу путне инфраструктуре. На 

згради основне школе у Заваиту која треба да буде управна зграда Парка природе, 

нема никаквих припремних радова. Тај парк је дат на управљање Шумском 

газдинству, које се налази у великим финансијским проблемима. 

Он је сматрао да је за реконструкцију пјешачке стазе између два дринска 

моста, осликавање мурала и расвјету на Јужном мосту слободе издвојен превелик 

износ од 300.000 КМ. За осликавање мурала је издвојено 66.000 КМ, што се могло 

вишеструко урадити за мањи новац. За пјешачку стазу је издвојено преко 100.000 

КМ, иако је ту постојао пристојан тротоар, а ништа ново није урађено, без тартан 

стазе или подлоге за трчање, већ је само обновљен асфалт и уништени ивичњаци. 

У Извјештају се помиње сарадња са Националним парком „Сутјеска“, који би 

требало да буде основ развоја туризма, који послује са губитком и има огромне 

проблеме, јер радницима касне плате по неколико мјесеци. 

Он је питао има ли назнака да ће читава дионица пута према Шћепан Пољу да 

се асфалтира и доведе у пристојан ниво, а то није једини путни правац који се налази 

у катастрофалном стању на територији Општинекоји је под ингеренцијом „Путева 

Републике Српске“, јер је у истом стању и регионални пут према Челебићима. 

Он је сматрао да би у погледу пронаталитетне политике било паметније да се 

не купују нове књиге већ да се за тај износ финансира рођење сваког првог и другог 

са по 1.000 КМ, а не само трећег дјетета, јер би се старији уџбеници у пристојном 

стању могли добити бесплатно. 

Он је питао шта је са рудником олова и цинка у Челебићима, који се не 

спомиње у Извјештају. На порталима се појавила информација о могућој 

експлатацији сребра у Фочи, коју би вршила компанија „Левијатан Голд“, па је 

сматрао да се Начелник Општине мора јавно огласити у вези с тим питањем. 

Он је питао гдје се налази спомен обиљежје у Бруснима и да ли је споменик 

за погинуле борце посљедњег Одбрамбено-отаџбинског рата. 

 

Слађана  Владичић је истакла да је изградња котловнице у згради Музеја за 

сваку похвалу и омогућиће боље услове за представе у Градском позоришту. 

Активности у Доњем Пољу везане за реконструкцију дјечјег вртића су за 

сваку похвалу, гдје дјеца из Дјечијег вртића „Чика Јова Змај“ проводе пуно времена. 

Она се захвалила у име удржења која раде са дјецом која имају сметње у 

развоју и кашњење у развоју, уз напомену да је све већи број такве дјеце, па је све 

већа потреба за асистентима, у сарадњи са Медицинским факултетом, Удружењем 

„Трачак наде“ и Центром за ментално здравље. 

Она је изразила задовољство што је „Трачак наде“ коначно добио свој дом. 

Од првог марта ради се програм припреме дјеце за полазак у школу, али је 

реализација тог програма доведена у пирање јер нема дипломираних васпитача, 

учитеља, ни педагога, који се доводе са стране.  

Дјечији вртић „Чика Јова Змај“ је аплицирао код Завода за запошљавање и 

добио позитиван одговор за два дефектолога.  

Она је похвалила активности у вези са набавком књига и помоћи првачићима, 

које много значе самохраним родитељима. 
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Она је најавила да ће подржати Извјештај о раду и Програм рада Начелника 

Општине. 

 

Никола  Васиљевић је оцијенио да је фокус рада Начелника Општине у 

прошлој години био на почињању и завршетку капиталних инвестиција. Започета је 

изградња Дома за стара лица у насељу Миљевина, гдје је завршена прва фаза, а друга 

фаза је у припреми, као и завршни радови. 

Он је похвалио одабир локације, која ће донијети битне ствари за Миљевину, 

са економским ефектом и запошљавањем одређеног броја радника. У Мјесној 

заједници Миљевина завршена је санација мостова, а било је и асфалтирања улица, 

реконструисана је кино сала, што насељу даје све љепши и бољи амбијент. 

Зграда за младе брачне парове је добар пројекат јер представља рјешење за 

младе брачне парове, по цијени од 1.350 КМ, а тренутна цијена квадрата у 

новградњи је од 2.300 КМ до 2.800 КМ. То је значајна помоћ Општине младим 

брачним паровима, која спроводи и друге мјере популационе политике, као што су 

финансирање набавке аутосједалица, вантјелесна оплодња и друге мјере. 

У Извјештају је наведено да је асфалтирано око 10 километара локалних и 

некатегорисаних путева, гдје су биле заступљене многе мјесне заједнице. 

Настављена је кординација активности и подршке за изградњу новог блока 

Студентског дома у Доњем Пољу. Он је питао када се може очекивати почетак тих 

радова. 

Издвајања за спорт у износу од 864.635 КМ су значајна средства у односу на 

буџет Општине. Он је подржао одржавање турнира у фудбалу и баскету, као и 

издвајање за спортове који нису колективни. 

Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду Начелника Општине. 

 

Милош  Милић је посебно истакао пројекат зграде за младе брачне парове 

јер се мало општина може похвалити тим пројектом, том цијеном и квалитетом 

услуга, на који начин ће људи моћи да ријеше своје егзистенцијално питање. 

Други битан пројекат је дом за стара лица у насељу Миљевина, који је 

потребан Фочи. 

Он је подрђао сваку инвестицију гдје год се ради на територији Општине.  

Највећа инвестиција може се десити на локалитету Брод - Шћепан Поље, у 

вези са санацијом тог пута и изградњом заједничког моста на Шћепан Пољу, гдје би 

са грађевинском оперативом било запослено око 200 радника. 

Он је истакао да се обавезе плаћају редовно како за Дјечији вртић „Чика Јова 

Змај“ тако и за све остале јавне установе и да рачуни Општине код пословних банака 

никада нису били спорни нити је ликвидност и солвентност била спорна. 

Постоје еколошке средине којима треба посветити више пажње, као што су 

Веленићи и Врбница, гдје има највише кисеоника и гдје нико никада није умро од 

карцинома. 

Брига о гробљима представља културу, па је све што је уложено у ту намјену 

потпуно заслужено. 

У прошлој години значајан број правних лица је повећао вриједност своје 

имовине, чиме се повећава и вриједност која се плаћа по основу пореза на стекнуту 

имовину. Очекује се већи број прихода у буџет Општине, па је замолио да се један 

дио средстава одвоји за младе људе, приправнике са високим образовањем. 

Он је сматрао да се никада издвајање средстава за спорт није издвајало у том 

износу и транспарентније, али се морају фаворизовати спортски колективи који 

нашу омладину гурају у спорт.  
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Он је сматра да Фоча има услове да добије статус града, за шта је потребно 

ријешити и питање броја запослених лица, а тако и велики проблем „рад на црно“, 

гдје добри резултати сигурно утичу на статистичку и административну стопу. 

Прије четири године Национални парк „Сутјеска“ је био референтна 

институција, па је потребно да се сви удруже и буду у заједничком тиму да повећају 

приходе од терцијарних дјелатности и угоститељства, а смање приходи од сјече 

дрвета и извоза шуме. 

Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду и Програм рада Начелника 

Општине. 

 

Татјана Шифорија је оцијенила да је све урађено у складу за законским 

оквирима, одлукама Скупштине и Програмом рада Начелника за 2025. годину. 

Рјешавали су се проблеми које су делегирали предсједници савјета мјесних 

заједница, директори јавних установа, представници спортских клубова, невладин 

сектор, као и грађани, у складу са законом и у интересу грађана. 

Она је похвалила Начелника Општине јер је обезбијеђено функционисање 

свих јавних предузећа, установа и институција чији је оснивач Општина Фоча, 

водила се одговорна политика, што није случај у другим локалним заједницама, као 

што је Бијељина, гдје постоје велика кашњења у платама запослених. 

Она је констатовала наводе из Извјештаја да постоји одлична сарадња са 

институцијама Републике Српске, Босне и Херцеговине, међународним 

финансијским институцијама и Савезом општина и градова Републике Српске. 

Она је сматрала да је иницирање да Фоча добије статус града изводљиво јер 

Фоча има Универзитетски центар, који је центар регије. 

Пројекат „Старење и здравље“, који спроводи Општинска организација 

Црвеног крста, има подршку Општине, па заслужује све похвале. 

Она је пружила подршку удружењима која се брину о дјеци са посебним 

потребама, слијепим и слабовидим лицима. 

Извјештај садржи детаљан преглед реализованих капиталних инвестиција, 

редовних програмских активности и мјере за локални и економски развој, у ком 

сегменту је Општина наставила да даје подршку предузетницима, запошљавању, 

унапређењу пословног амбијента кроз иницијативе и сарадњу са надлежним 

институцијама. Редовно се обнављала и одржавала парковска структура и дјечја 

игралишта, а урађено је асфалтирање локалних и некатегорисаних путева. 

Она је најавила да ће подржати Извјештај о раду Начелника.  

 

Вукан Станковић је похвалио рад Електродистрибуције Фоча, јер је по 

природи посла који обавља упознат са залагањем њених радника и резултатима рада. 

Он је похвалио иницијативу за проширење гробља, јер је за то било крајње 

вријеме, дом за стара лица у Миљевини, чија би динамика могла бити мало бржа, као 

и изградњу зграде за младе брачне парове.  

Он је подсјетио да је одборник Мирослав Авдаловић у својој дискусији рекао 

да би нова санитарна депонија могла да буде регионална депонија, што га је 

забринуло, јер је такав концепт погрешан. Прича се о некој туристичкој дестинацији 

од правца Пирамида, а ту се прави депонија, гдје постоји извор повременог 

водотока, али је срећа да су посљедње године хидролошки сиромашне па се то не 

одражава на тај локалитет. 

У току изградње депоније, локални пут до саме локације депоније је на 

неколико мјеста уништен, није добро направљен када је урађено асфалтирање, а 

долазило је до прекомјерног оптерећивања тог пута. 

Добар примјер планирања је сарадња са Општином Плужине.  
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Проблем је што Општина концептуално има туризам у веома кратком 

периоду у току године гдје гост долази практично на један дан. 

Он је сматрао да неко ко студира има право да повремено оде у позориште и 

биоскоп, за који тренутно не постоји рјешење. 

Он се сложио са одборником Милошем Милићем да није логично трошити 

буџетски новац на плаћање професионалних спортиста који долазе са стране. 

Он је сматрао да ништа није урађено када је у питању двосмјерно напајање 

Фоче електричном енергијом, градња Бук Бијеле и обалоутврда, које фале подручју 

које је изложено поплавама, јер ништа није урађено да би се спријечило плављење 

тог подручја, Студентског дома и зграде за младе брачне парове. 

 

На излагање одборника Станковића реплику је изјавио одборник Мирослав 

Авдаловић, који је у вези са изградњом санитарне депоније на локацији Грабе 

поновио да депонија треба да има све еколошке норме, а да се у будућности може 

размишљати о регионалној депонији, у чему је можда направио грешку у ријечима. 

Када је говорио о концепту, мислио је на концепт развоја Доњег Поља. 

 

Драгослав Станојевић је оцијенио да је изградња зграде за младе брачне 

парове у Доњем Пољу објекат који је заиста насушна потреба, јер се треба  борити за 

младе брачне парове. Он је подсјетио да је за говорницом нудио свима опкладу да ће 

се та зграда направити, али нико на то није пристао. 

Он је изразио задовољство због изградње дома за стара лица у Миљевини, 

који ће ријешити проблем старих лица. 

Код изградње депоније било је неких потписа, а и код дома за стара лица је 

такође било проблема, иако је требало да постоји јединство свих јер највише 

испаштају грађани.  

И код проширења гробља на Бараковцу постојале су одређене трзавице, а то 

је био проблем који је морао да се ријеши. 

Санација категорисаних и некатегорисаних путева у претходној години је 

извршена у многим мјесним заједницама, па тако и у Бруснима. Он је поздравио све 

те радове, посебно у руралним подручјима гдје сви који ту живе треба да имају 

уредно електроснабдијевање и уредну путну комуникацију. 

На релацији од Драгочаве до Слатине урађено је много на електро-мрежи. 

Када је ријеч о подстицајима у пољопривреди, Општина Фоча је једна од 

општина која издваја средства за набавку механизације и све што се произведе има 

подстицај и квоту кроз коју пољопривредници добијају вјетар у леђа да раде више и 

да напредују у својој производњи. Ове године је десет великих трактора дошло у 

Општину, гдје је Општина издвојила 50.000 КМ, што треба похвалити. 

Он је сматрао да урађени мурали представљају фине детаље при уласку у 

град, што чини велику разлику у односу на оно што је било прије двије године. 

 Он је најавио да ће Социјалистичка партија подржати Извјештај. 

 

Миливоје  Достић је истакао да све што је урађено добро треба похвалити и 

то казати јавно. 

Он је изразио задовољство што је активност асфалтирања локалних и 

некатегорисаних путева кренула на прави начин, јер се годинама кроз разне ставке у 

буџету издвајају значајна средства за насипање путева, што траје до прве кише. 

Он је сматрао да се са тим активностима озбиљно закаснило јер су села  

нажалост остала празна. 

Он је подсјетио да је 2016. године био кандидат за Начелника Општине Фоча 

и да је тада стручни тим израчунао да се сви путеви на подручју Општине могу 
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асфалтирати за 8.000.000 КМ и да асфалт дође пред сваку кућу, за шта се није добила 

подршка, тако да је тај план пропао. 

Он је истакао да би подржао Начелника Општине када би се сваке године 

вршило асфалтирање, али да се нађу приоритети, да се избјегне гласачко тијело, већ 

да се ради према стварним потребама. 

Мост који спаја насеља Лазарево и Ливаде је у изузетно лошем стању. Таква 

подлога постоји и на мосту на Шћепан Пољу, коју треба пресвући асфалтом, ако за 

то постоје технички услови. 

Дивље депоније су значајно распрострањене у Општини, а свако може дати 

свој допринос да се те дивље депоније елиминишу и да се смеће одложи на она 

мјеста која су за то обиљежена, без неких већих улагања. 

Он је истакао проблем кадрова, које је озбиљно питање, јер очито не постоји 

склад између потреба локалне заједнице, односно грађана и наших средњих школа и 

факултета, па је потребно школовати кадрове који су неопходни тржишту. 

Он је подсјетио да се у периоду од 2012. до 2016. године из буџета за спорт 

издвајало 380.000 КМ, а то је било близу 2% буџета. 

Он је питао да ли је могуће да се на гробљу Божовац направе већи простор 

између гробница, да се може проћи на нормалан начин. 

 

На излагање одборника Достића реплику је изјавио одборник Милош 

Милић, који је истакао да од 37 радника запослених у Дјечијем вртићу „Чика Јова 

Змај“ 15 радника има два факултета, што је на понос. 

 

Гордан  Мастило је најавио да ће подржати Извјештај, стављајући акценат у 

својој дискусији на улагање у спорт. 

Он се захвалио одборнику Милошу Милићу који помаже око радних дозвола 

за фудбалере ФК „Сутјеска“, иако је против давања дозвола играчима који долазе са 

стране. Он је подсјетио да је у вријеме када је општина Фоча имала 50.000 

становника, а Фудбалски клуб играо Републичку лигу БиХ, што је тада био четврти 

ранг такмичења у Југославији, било је седам играча са стране. Дешава се драстична 

ствар не само у Фочи већ на свим просторима бивше Југославије да постоји одсуство 

потребе и интересовања омладине да се бави спортом.  

Фнансирање спорта је пало на терет Општине, јер не постоји други спонзор, 

иако постоје озбиљни привредни субјекти који на територији Општине убирају 

озбиљна средства, а не уложе ниједан динар.   

Он је сматрао да Начелник Општине није погријешио када су за спорт 

планирана утврђена средства, јер је то неопходно за спорт. За утакмице које игра у 

Фочи, ФК „Сутјеска“ мора само за службена лица да издвоји на годишњем нивоу око 

70.000 КМ. Зато је потребно окренути се прибављању средстава за спорт и културу. 

 

На излагање одборника Мастила, приговор исправке нетачног навода изјавио 

је одборник Милош Милић, који је истакао да није принципијелно против издавања 

радних дозвола, јер их издаје највише. Од свих спортских клубова, Фудбалски клуб 

„Сутјеска“ је једини тражио радне дозволе и све су експресно завршене како треба,  

Он је напоменуо да један Медицински факултет није тражио ниједну радну 

дозволу, па му је драго да се лакше направи доктор наука и доцент ванредног или 

редовног професора, него фудбалер. 

 

Бранка  Драгичевић је сматрала да се у Извјештају о раду и Програму рада 

преплићу многе ствари, изражавајући задовољство што расправа иде у лијепом тону 

и што постоје позитивне реплике.  
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Она је истакла да већина реченица на првој страници Извјештаја почиње са 

ријечи „започето“. То су пројекти који су обећани 2020. године, на почетку изборне 

кампање и требало је да су ријешени у првом мандату закључно са 2024. годином.  

Подигнут је кредит од 5.000.000 КМ да би се ријешиле три капиталне 

инвестиције, зградња старачког дома, санитарна депонија и асфалтирање локалних и 

некатегорисаних путева, уз образложење да се у претходном периоду морао враћати 

кредит од претходне власти, а СНСД је на власти у континуитету од 2016. године. 

Она је реаговала на дискусију одборника Станојевића да су се становници са 

подручја Миљевине сами организовали и потписали, тако да нико из СДС-а није у 

томе учествовао.  

Такође, Клуба одборника СДС-а никада није имао ништа против изградње 

зграде за младе брачне парове, јер су сви истицали да је то одлична идеја, али су 

имали примједбе на рокове изградње, на расподјелу станова и на ранг листе. 

Она је истакла да је асфалтирано само 3,6 километара пута десном обалом 

ријеке Таре, који је пробијен захваљујући СДС-у и тадашњем министру Шаровићу, 

који је обезбиједио механизацију Оружаних снага БиХ.  

У Извјештају се не спомиње изградња хидроенергетских објеката на Дрини и 

Бистрици, који су били заступљени у претходним годишњим извјештајима, па је 

затражила детаљније образложење о тим активностима. 

Једно од обећања је билo изградња градске гараже, за коју је урађен главни 

пројекат и постоји земљиште, па је питала шта је урађено по том питању, које није 

наведено у програму рада Начелника Општине. 

Пројекат за обалоутврде је најављиван у предизборној кампањи 2020. године, 

а до сада није урађено ништа. На 20. редовној сједнице Скупштине, од 16. 3. 2023. 

године, речено је да су у сарадњи са „Водама Републике Српске“ и Владом 

Републике Српске обезбијеђена средства за прву фазу обалоутврда у дужини око 500 

метара на Ушћу, код Аква парка, па је питала зашто то није реализовано. 

Активности на изградњи котловнице у згради Музеја за потребе Градског 

позоришта још увијек нису започете иако је пећ набављена средином прошле године, 

али приоритет треба да буде загријавање читаве зграде Музеја гдје ради доста људи 

и долази доста посјетилаца и школараца, много више него у позоришну салу. 

Она је питала директорицу Дјечијег вртића „Чика Јова Змај“ да ли је тачно да 

родитељи треба да финансирају набавку клима уређаја. 

У Извјештају се наводи да су започети радови на стадиону са вјештачком 

травом у Доњем Пољу, а било је обећано да ће се на том мјесту радити модеран 

спортско-рекреативни центар, што већ пету годину мандата није завршено. 

Она је сматрала да мурали нису урађени на адекватној локацији, да утичу на 

безбједност саобраћаја и да се новац од 66.000 КМ могао много боље уложити у 

промоцију туризма и културе. 

За похвалу је постављање звучних сигнала на семафорима за слијепа и 

слабовида лица, али је у Програм рада потребно уврстити уклањање архитектонских 

баријер, јер поједине установе немају приступ лицима у инвалидским колицима. 

Она се сложила да Фоча треба да добије статус града, за шта су неопходне 

неке крупније ствари. Од децембра прошле године у кину није било ниједне филмске 

представе, иако су постојале приче да се кино неће угасити. 

У наредном периоду треба ријешити питање Пријеке чаршије и обновити 

језгро старог града, чему треба посветити посебну пажњу, кроз ИПА фондове или 

Прекограничну међународну сарадњу.  

Она је подржала мјере популационе политике, што је на један начин 

иницирано од Клуба одборника СДС-а који је подијелио бесплатне уџбенике за дјецу 

од петог до деветог разреда. 
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Фабрика „Мраз“ је затворена прошле године и 50 радника је остало без посла, 

а то је на почетку мандата било најављено као велики пројекат. 

 

Након излагања одборнице Драгичевић, услиједила је серија реплика и 

приговора за исправку нетачног навода, у коме су учествовали одборници: Слађана 

Владичић, Драгослав Станојевић, Душан Бодирога, Бранка Драгичевић, Љубиша 

Ивановић и Миливоје Достић. 

 

Слађана Владичић је одговорила на постављено питање да је на сједници 

Савјета родитеља разматрана иницијатива родитеља једне групе да се угради клима 

уређај за ту групу дјеце, што није дозвољено, уз образложење да ће овим уређајима 

опремити све сале или ниједна. Постоји могућност да се ово питање ријеши преко 

Фонда за животну заштиту, за свих једанаест сала. 

 

Драгослав  Станојевић је истакао да никада на скупштини није изговорио 

нешто што није поткријепљено чињеницама. Тако су протесте и потписе везано за 

депонију на локациији Грабе организовали политички субјекти, за шта има сазнања 

јер је пријећено Митру Ћускићу, који зна ко му је пријетио. 

Код зграда за младе брачне парове оспоравани су изградња и квалитет рада. 

 

Душан Бодирога је тражио од одборника Драгослава Станојевића да каже 

чиме су то одборници СДС-а пријетили у Миљевини за потписивање и прикупљање 

одређеног броја потписа за депонију, јер СДС нема за то инструменте. 

 

Бранка  Драгичевић је истакла да је у својој дискусији навела оно што је 

обећано прошле године, а није реализовано, да је за пут десном обалом Таре 

обезбијеђена механизација без које се ништа не би могло урадити, за шта највеће 

заслуге припадају СДС-у и Мирку Шаровићу. 

 

Љубиша  Ивановић је констатовао да на Извјештај постоје замјерке само на 

мурал, архитектонске баријере и што не ради кино, што значи да је Начелник 

Општине добро радио.  

За пробијање пута десном обалом Таре су само дате машине, док је све 

остало, гориво, мазиво и дневнице сносила Општина Фоча, а пројекте и све друге 

радове изводили људи из Општинске управе. 

 

Миливоје  Достић је подсјетио да је 2012. године СДС био у власти са 

СНСД-ом, када је министар за економске односе Шаровић успио да Војска БиХ 

уступи своју механизацију, док ће рафтери и Општина дати остало, тако да без 

господина Шаровића сигурно не би била анправљена ова траса. 

 

Предсједник  Скупштине је одборницима Драгославу Станојевићу и 

Душану Бодироги изрекао мјеру опомене, због ремећења реда на сједници. 

 

Никола  Вуковић је сматрао да ће зграда за младе брачне парове бити 

усељена до 9. маја, Дана Општине, на задовољство младих суграђана који чекају 

своју стамбену јединицу. Било је много скептичних људи за тај пројекат, а сада 

многе друге општине конактирају Општинску управу и одборнике уз жељу да 

препишу тај концепт и на исти начин поступе у својим локалним заједницама. 

Поред зеленог моста, у Доњем Пољу, је некада била дивља депонија, а сада је 

на том мјесту изграђено много објеката. 
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Старачки дом у Миљевини је прелијеп објекат који је уљепшао ову мјесну 

заједницу, за који постоје обећања за екстерна средства од Предсједника и Владе 

Републике Српске. 

Он је позвао све људе да помогну изградњу спомен обиљежја у Бруснима, 

гдје је одржан збор грађана, гдје је био присутан и Начелник Општине који је том 

пројекту дао подршку. Он је изразио наду да ће његова реализација почети у току 

ове године. 

Он је најавио да ће подржати Извјештај о раду Начелника. 

 

Милан  Вукадиновић, начелник Општине је у завршној ријечи одговорио на 

постављена питања и дао коментаре у вези са дискусијама одборника. 

Кредит је подигнут крајем 2023. године, при чему је кредитна задуженост у 

односу на претходну власт спуштена са 9,6% на 5,4%, па задужење износи онолико 

колико је враћено средстава у претходном периоду. За све те пројекте је било 

неопходно обезбиједити ријешене имовинско-правне односе, пројектне активности, 

грађевинску и употребну дозволу и остале пратеће акте и ствари, у чему је било 

многих препрека од неких људи када су у питању витални интереси града. 

Депонија у Филиповићима је била активна, за двије године мандата су 

ријешене потребне дозволе, али су из неког разлога неки политички субјекти са 

грађанством изашли на улицу и тражили да се то не гради, за коју локацију су 

гласали сви тадашњи одборници, да би касније дошло до неких измјена.  

Локалитет Грабе посједује све неопходне дозволе. Постоје одређене 

процедуре, обезбијеђена средства и тај локалитет се ради. 

За затварање и конзервирање депоније Бабиног поток у буџету је планирано 

50.000 КМ, за шта је потребан одређени период од неколико мјесеци.  

Није истина да се на том мјесту планира регионална депонија, која остаје у 

пројекту са градом Горажде, на локалитету Трешњица, у Горажду. Неће се одустати 

од градње привремене санитарне депоније на локалитету Грабе.  

За приступ Пјешчаним пирамидама из правца Будња је асфалтирано преко 

три километра пута, као и из правца Фоче, доведена је струја па су Пирамиде 

освијетљене, што ствара боље предуслове за све који се баве туризмом. 

Он ће увијек подржати изградњу хидроенергетских објеката на Бистриции 

Дрини, за шта Општина није надлежна, али ће се својим материјалним и људским  

капацитетима увијек ставити на располагање. 

Проблем двосмјерног напајања Фоче потиче још из периода бивше 

Југославије, гдје у претходним мандатима, од рата па до данас, не постоји ниједан 

допис Општине да је неки од Начелника Општине упутио барем допис за двосмјерно 

напајање Фоче. Сада у архивама постоји такав захтјев. 

Парк природе „Тара“ је формиран као радна јединица у склопу Шумског 

газдинства „Маглић“. Он се сложио са дискутантима да Парк природе не може 

функционисати у том формату и да задовољи све потребе, већ је потребан правни 

субјект који ће се бавити свим проблемима, као што су: путна комуникација десном 

обалом ријеке Таре, рјешавање струје, воде, канализације и свих других ствари. 

Средстава од боравишне таксе ће се пласирати у инфраструктурне пројекте 

који се тичу развоја туризма. 

Тачно је да су два политичка субјекта била заједно у власти када је министар 

Мирко Шаровић помогао асфалтирање пута десном обалом ријеке Таре, за шта је у 

буџету Општине тада издвојено 200.000 КМ, плус трошкови за рјешавање 

имовинско-правних односа и експропријације, док су рафтери дали исхрану и 

смјештај за људе из Оружаних снага. 

Мурали и бензинска пумпа „Нешковић“ су отворила град.  
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За израду мурала три пута је расписиван јавни позив за припремне радове, а 

мурали су урађени по понуди која је била испод сваке цијене. 

За пјешачку стазу између два дринска моста јавила се фирма из Источног 

Сарајева, није било ниједне локалне фирме. 

Свјетска банка и Влада Републике Српске су пописали Уговор о 

финансирању трасе пута према Шћепан Пољу. Тренутно су на терену људи који се 

баве том тематиком. 

Концесија за рудник олова и цинка је додијељена фирми „Сасе“, о чему нема 

детаљнијих информација, нити је Општина надлежна за концесију експлатације у 

било којем  дијелу. Постоје наводи да на одређеним локалитетима постоје лежишта 

сребра, али не и литијума, па треба искористи сваку развојну шансу, о чему ће се 

више знати у наредном периоду. Постојала је намјера да се у овом региону уложи у 

асфалтирање пута и стабилно напајање електричном енергијом, у чему би једним 

дијелом учествовала и фирма „Western Mining“, у сарадњи са Владом РС, које 

бенефите би осјетио читав плато. 

У Бруснима се ради пројекат спомен капеле, у близини гробља, чему ће 

Општина пружити подршку, као и за спомен на Дубу. 

Све општинске јавне установе и њихови радници редовно измирују своје 

обавезе и примају плату, а не постоји ниједан добављач коме је Општина дужна. 

Постоји све већи број дјеце са проблемима заосталих у развоју. 

Општина ће наставити да подржава одрађивање приправничког стажа. 

Нови блок Студентског дома је инвестиција која вриједи 10.000.000 евра, у 

чему је Општина одрадила све што је могла, дозволе, уступила земљиште. Чека се 

Предсједништво БиХ да се изјасни о финансирању пројекта путем Саудијског фонда, 

о чему је спроведена процедура. 

За добијање статуса града постоје законске баријере, по ком питању ће се 

наставити све активности.  

Статус туристичког мјеста оствариће се у сарадњи са народним посланицима, 

на који начин боравишна такса може ићи до 3 КМ. 

За потребе спортских клубова, којих има 18, издвојено је 864.000 КМ. 

Општина нема привредног гиганта за спонзорство, а неки људи се одазову и пруже 

помоћ што нису нека велика средства и неће ријешити суштински проблем. 

Пројекат обалоутврда је давно завршен и тежак је 40.000.000 КМ, која 

средства Општина никад неће имати. Од „Вода Републике Српске“ и Владе РС 

тражено је да из свог буџета ријеше 500 метара обалоутврда у градској зони, од чега 

се није одустало.  

Постоји 500 километара неасфалтираних локалних и некатегорисаних путева, 

при чему један километар пута износи преко 120.000 КМ.  

За градску гаражу је урађен пројекат и постоји дилема да ли правити градску 

гаражу. За насеље Рибарска и зграду иза маркета „Корт“ мора се изаћи у сусрет и да 

се прошири Зона 2, да ти станари имају бесплатно право паркирања, а да људи који  

праве пресију на те квартове плате 0,50 КМ у тој зони. 

Буџет Општине није свемоћан да се заврше све ствари. 

Пријека чаршија би требало да буде туристички рај Фоче, али је под 

заштитом државе. После свих власти, једино је ова власт са прошлим сазивом 

Скупштине нашла за сходно да уреди барем пијацу. Остатак Пријеке чаршије је 

доста имовинско-правно неријешен, а постоји и заштита државе. 

Општина је за фабрику „Мраз“ обезбиједила 20.000 КМ, плаћено је шест 

кирија, уредила је одређени тоалетни простор, као и улазна врата, а фирма „Мраз“ се 

обавезала да ће запослити 30 нових радника и повући их са Завода за запошљавање. 

Фирма је прошле године затворила погон, што није само случај у Фочи. 
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Након окончане расправе, предсједник Скупштине је позвао одборнике да се 

изјасне о Извјештају. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласало 17 одборника, четири одборника су гласала 

„против“, а један одборник је био „уздржан“), донијела  

 

З а к љ у ч а к 

Скупштина Општине Фоча усваја Извјештај о раду Начелника Општине Фоча 

за 2024. годину. 

 

 

У 13.05 часова предсједник Скупштине је прекинуо сједницу и одредио паузу 

у раду Скупштине, у трајању од 30 минута, ради краћег одмора. 

 

Сједница је настављена у 13.45 часова, уз кворум од 20 присутних одборника. 

 

 

АД – 5.  Програм  рада  Начелника  Општине  Фоча  за  2025.  годину 

 

Уводне напомене о Програму рада дао је начелник Општине Милан 

Вукадиновић. 

Програм рада надовезује се на Извјештај о раду, као и на неке већ започете 

капиталне пројекте. 

Неће се стати са захтјевима за реализацију пројекта обалоутврда према вишим 

нивоима власти или међународним фондовима, да се уреди барем најкритичнији дио 

града. 

За добијање статуса града посебну пажњу треба усмјерити на уређење самог 

центра града, шеталишта, локације, улице и тротоаре који заврјеђују пажњу. Постоји 

идеја да се реконструишу двије попречне улице, у улици 9. мај и Улици Фочанских 

бригада, да се споји шеталиште испод Студентског дома и Дјечијег вртића, све до 

Ауто-мото друштва, као и парка код Дома здравља. 

У сарадњи са Полицијском управом обезбиједиће се покривеност града видео 

надзором за неке критичне локације у циљу повећања степена безбједности. 

Проблем дивљих депонија постоји, многе локације у граду које су мета 

вандала, па ће се на таквим мјестима поставити видео надзор. 

Постоје назнаке да ће се дугогодишњи нагомилани проблеми у Националном 

парку „Сутјеска“ ријешити у сарадњи са нашим институцијама.  

За Парк природе „Тара“ је потребно основани правни субјект који ће бити 

адреса за све власнике рафтинг кампова, туристе и људе који ће кроз Парк природе 

моћи да рјешавају своје проблеме, везано за пут десном обалом ријеке Таре. 

Добијена је могућност да се из средстава боравишне таксе улаже у 

инфраструктурне ствари, као што је асфалтирање путева. 

У Индустријској зона Брод на Дрини, у сарадњи са дрвопрерађивачима, поред 

електричне енергије, остало је да се ријеши канализациона мрежа, путна 

комуникације и расвјета, као и да се уреде парцеле. 

Област шумарства и водопривреде је значајан ресурс, али је стање шумских 

газдинстава сложено у читавој Републици Српској. 

Прошле године је асфалтирано 10 километара локалних и некатегорисаних 

путева, за шта ће се сваке године у буџету издвајају дио средстава. 

Ако се за изградњу Дома за стара лица нађу екстерна средства, он ће 

предложити да се средства за тај дом реалоцирају у асфалтирање локалних путева. 
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Сваке године се издвајају средства за насипање путева, па би требало ићи у 

правцу да се сваке године асфалтира један дио локалних путева. 

Даје се пуна подршка за изградњу хидроенергетских објеката. ХЕ Бук Бијела 

је у фази рјешавања и издавања еколошке дозволе, у сарадњи са Црном Гором, мимо 

проблема који постоји у Сарајеву. 

Очекује се велика акција прања и чишћења града, у сарадњи са комуналним 

предузећима, Ватрогасним друштвом и инспекцијским службама. 

Постоји одлична сарадња са Удружењем пензионера и свим другим 

удружењима и организацијама, којима Општина излази у сусрет и прати њихове 

активности, што се показало и приликом усвајања Буџета. 

Наставиће се подршка за спорт, културу и омладину.  

За позоришну салу је набављена пећ на пелет.  

Није прекинут рад биоскопа. Правни однос са Биоскопом „Доли Бел“ и 

господином Емиром Кустурицом је споразумно ријешен, раднисима су исплаћена 

сва потраживања. Расписан је јавни позив према добављачима филмова. Биоскопска 

сала је сада у власништву Општине Фоча и Центра за културу и информисање. 

Дом за стара лица у Миљевини је настављен. У завршној фази је груба 

грађевинска фаза. У програму је планиран значајан износ средстава за даље фазе, а 

очекује се и прилив екстерних средстава. 

Очекује се да „Србињепутеви“ у складу са јавним позивом приведу крају 

радове на санитарној депонији Грабе. 

Расписаће се јавни позив за затварање депоније Бабин поток.  

У наредних неколико мјесеци треба да се приведу крају радови на згради за 

младе брачне парове, гдје ће педесет породица добити станове у новоградњи. 

Наставиће се асфалтирање пута десном обалом ријеке Таре. Ако се од 

„Путева Републике Српске“ не добију средства, Општина ће те радове урадити из 

средстава која буду прикупљена од боравишне таксе. 

За Комунално предузеће „Комуналац“ је набављена машина која ће радити на 

самом локалитету нове депоније, како би се то радило на адекватан начин. У 

сарадњи са Фондом за заштиту животне средине, у фази је набавка нове смећаре.  

Реконструкција хлорне станице је нешто што изискује одређена средства. 

Општина Фоча је дуги низ година са Општином Плужине успјешно 

спроводила заједничке пројекте. Авантура парк ће можда бити урађен у близини 

Планинарског дома, у сарадњи са Удружењем планинара „Зеленгора“. 

У сарадњи са удружењем „Help“  реализоваће се пројекат спортско-

рекреативне бисиклистичке стазе у дужини од 40 километара, од Фоче, преко 

Устиколине и Горажда до Новог Горажда, чиме би се додатно проширила 

туристичка понуда, а размишља се и о набавци туристичког возића, а да се средства 

затраже од међународних фондова. 

Уређење градског парка у насељу Душаново је приоритет, за шта постоји 

ограничење јер је тај парк под заштитом државе и не могу се радити захвати мимо 

постојећих стаза и габарита. У програмима су планирана срества за стазу, расвјету и 

неке приступне стазе. 

Изградња новог блока Студентског дома са 350 смјештајних јединица за 

студенте са простора Балкана је стратешки битна за Општину. Инвестиција је 

вриједна 10.000.000 евра, прошла је све процедуре и чека се одлука Предсједништва 

БиХ за одобрење. Општина је обезбиједила земљиште, све неопходне дозволе и 

одрекла се неких својих изворних прихода.  

Стадион са вјештачком травом у Доњем Пољу ће сигурно бити завршен, уз 

још неке додатне садржаје. Одређена група спортиста је тражила да им се обезбиједе 

справе за вјежбање и видјеће се шта се може учинити у том дијелу. 
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Изградња спортских игралишта у свим мјесним заједницама ће и даље бити 

приоритет.  

Наставиће се подршка изградњи спомен обиљежја, као што је спомен капела 

у Бруснима и спомен крст на Дубу. 

Двосмјерно напајање електричном енергијом је потреба која ће се и даље 

рјешавати, у сарадњи са Електродистрибуцијом, уз лобирање да инвестиције иду и 

на подручје наше општине.  

Постоји одлична сарадња са повратничком популацијом и са свим вјерским 

заједницама. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о Програму 

рада. 

У расправи су учествовали одборници: Душан Бодирога, Татјана Шифорија, 

Љубиша Ивановић, Драгослав Станојевић, Никола Вуковић, Тодор Станковић и 

Бранка Драгичевић. 

 

Душан  Бодирога је сматрао да се многе ствари из Извјештаја о раду за 2024. 

годину спомињу у Програму рада за 2025. годину. 

За пут десном обалом ријеке Таре не постоје назнаке да ће се та дионица 

асфалтирати, који је свима потребан, прије свега за опстанак рафтинга, као и кључне 

гране у туризму која је битна за привредни развој Фоче. 

Он је сматрао да је за пробијање овог пута СДС имао велики удио, ако не и 

кључни, јер је министар Мирко Шаровић обезбиједио машине, а сат времена рада 

тих машина је пет пута скупљи него гориво које се потроши за сат времена.  

За изградњу депоније у Филиповићима је утрошено 55.000 КМ, за коју су се 

побунили грађани Јошанице, зовнули народног посланика Огњена Бодирогу који је 

поразговарао с њима, тако да ту није било удјела никаквог политичког субјекта, а 

мисли се на СДС јер је она једина странка у опозицији. 

Чињеница је да Општина има најгоре магистралне и регионалне путеве који 

су под ингеренцијом Републике Српске. Једини путни правац који је у пристојном 

стању је пут према Горажду и Вишеграду.  

Регионални пут према Челебићима неће никада доћи на ред, гдје се дионица 

од 40 километара прелази за сат и по времена. Ту је велики проблем што камиони 

иду преоптерећени преко законског максимума и унуштавају пут. Не ради се ништа 

да се уведе контрола осовинског оптерећења тих возила, иако је било приједлога да 

се уведу специјалне ваге које би контролисале осовинско оптерећење возила. 

Он је сматрао да је Начелник Општине требало да се изјасни о руднику 

сребра, јер су портали пренијели саопштење о захвалности на сарадњи са властима 

Општине Фоча. 

Он је сматрао да би била добра и можда кориснија ствар да се Фоча прогласи 

туристичким мјестом него да добије статус града, јер ће се моћи наплаћивати више 

боравишне таксе, за шта постоје све предиспозиције. 

Он је истакао да СДС подржава све пројекте, као што је зграда за младе 

брачне парове, за шта је једино била примједба што зграда није направљена у 

претходном мандату и што је требало узети шири критеријум да се узме у обзир 

имовинско стање родитеља пријављених кандидата. 

 

Татјана  Шифорија је оцијенила је Програм рада детаљан и свеобухватан 

документ, усмјерен на развој Општине и дугорочно побољшање живота свих 

грађана, постављени циљеви су достижни и усклађени са могућностима, па се 

очекује да ће донијети конкретне и корисне резултате. 
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Уређење градског парка у Душанову је за сваку похвалу, јер је то један од 

најљепших паркова у Фочи.  

Пројекат спортско-рекреативне бициклистичке стазе на траси старе 

жељезничке пруге је изузетно значајан и добар јер ће допринијети промоцији спорта, 

екологије и туризма. 

Освјетљење мостова и Сат куле показује визуелни идентитет града. 

Она је сматрала да је граду потребна пјешачка стаза, односно пјешачка зона, 

барем у вечерњим часовима. 

Она је најавила да ће покренути иницијативу за изградњу зграде за социјално 

становање у насељу Ливаде, гдје су налазе бараке, на који начин би се стамбено 

ријешио дио становништва који живи на рубу егзистенције, као што је урадило доста 

општина у Босни и Херцеговини и Републици Српској. 

Она је подржала наводе из Програма да ће се за добијање статуса града 

посебна пажња посветити реконструкцији градских улица, како би уже градско 

подручје добило лијеп и урбан изглед. 

Она је сматрала да Ливаде, Лазарево и Горње Поље треба учинити љепшим и 

урбанијим, гдје грађани продају станове по ниској цијени да би купили стан у Доњем 

Поњу или у центру града, што се може зауставити ако се та насеља више урбанизују. 

У Лазареву је отворена продавница намјештаја, постоје продавница ауто 

дијелова, ресторани, кафићи, осигурање, а прави се и зграда, па би се тај дио града, 

као и Ливаде и Горње Поље, учинио пожељнијим и за студенте. 

Програм показује да Општина има јасну визију и стратегију развоја, са 

нагласком на одрживост, економски раст и побољшање квалитета живота грађана, 

као и функционисање јавних предузећа, установа и институције чији је оснивач 

Општина. 

Она је најавила да ће подржати Програма рада. 

 

Љубиша  Ивановић је оцијенио да је подршка Начелнику Општине за 

вријеме ових Локалних избора била доста већа у односу на изборе из 2020. године, 

што нешто говори.  

Начелник Општине је затекао ситуацију неријешеног водоснабдијевања и 

замућења воде, као и депоније, а ова два проблема ће бити завршена у 2025. години. 

Он је сматрао да се за једну годину не може завршити пројекат, тако да је нормално 

да он пређе из једне године у другу. 

За реализацију пројекта да Фоча буде туристичко мјесто треба да се ријеше 

комунални проблеми у граду, за шта је потребан бољи рад инспекција.  

Он је питао како да Фоча буде туристичко мјесто ако Вишеград има дупло 

више преноћишта, 50.000, а Фоча 22.000, па се може поставити питање да ли је 

туризам у нашој општини исплатив. 

У Фочи има мини студентских домова, а не види се да ли Општина има од 

тога неке користи, које питање треба унаприједити, о чему постоје одређени наводи 

и у Програму. 

Он је сматрао да треба посјетити све мјесне заједнице и посветити им пажњу. 

Општина је успјела да асфалтира велики број путева, за шта је уложено 

1.000.000 КМ.  

Старачки дом је покривен и потребна су средства да се он заврши. 

Он је закључио да је ова власт урадила све оно што је рекла и обећала. 

 

На излагање одборника Љубише Ивановића приговор исправке нетачног 

навода уложио је одборник Душан  Бодирога. 
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Он је истакао да је проблем замућења воде увијек био присутан и да је 2017. 

године тадашњи директора предузећа „Извор“, Бојат, покренуо питање да се смањи 

замућење воде, сматрајући да до замућења долази зато што Шумско газдинство 

„Маглић“ изводи радове у зони санитарне заштите, за шта тада није добио подршку. 

Замућење воде је престало када је СДС поднио кривичну пријаву прозив Н.Н. 

лица, о чему је одржана и посебна сједница Скупштине, при чему су геолози у свом 

извјештају рекли да до замућења воде долази из разлога што се врши експлатација 

шуме у зони санитарне заштите. 

Одговорност за наплату боравишне таксе је на Одјељењу за инспекцијске 

послове, па је предложио да се уведу механизми за побољшање наплате боравишне 

таксе, да не би долазили у ситуацију да имамо само 22.000 пријављених ноћења, а 

процјене су да их има десет пута више. 

Потребно је имати на у виду да је и други кандидат за Начелника Општине 

имао 4.600 гласова, што је 130% више него странка и коалиција која је подржала 

садашњег Начелника. 

 

Љубиша  Ивановић је, у одговору на исправку нетачног навода, констатовао 

да је, након избора за Начелника Општине 2020. године, ангажована кућа из 

Зворника, за коју је писан пројектни задатак замућења воде.  

Након тога су одрађена истраживања терена, направљени су компензациони 

базени да се смањи замућеност воде, али нигдје није потврђено да је сјеча шуме 

изазивала проблем замућења воде, нити се у том тренутку могла пуштати 

прехрамбена боја због реакције грађана, па та испитивања нису рађена, тако да 

постоји само процјена да до замућења воде долази већином од сјече шуме. 

 

Драгослав  Станојевић је истакао да ће се спомен соба у Бруснима налазити  

на мјесту Брусанско брдо. То је објекат који је потребан за све врсте скупова 

грађана, од одржавања састанака до софри за разно разне случајеве, уз оцјену да је то 

много функционалнији објекат него сам споменик. 

Он је предложио да се уради пјешачка стаза, односно тротоар од Риве до краја 

гробља Божовац, јер је ту угрожена комуникација и живот становника Лазарева. 

Он је сматрао да је, у вези са зградом за младе брачне парове, критеријум 

требало да буде већи број чланова породице, независно од имовинског стања 

њихових родитеља. 

Он је најавио да ће подржати Програм рада. 

 

Никола  Вуковић је истакао да је примио неколико порука од људи који су 

љубитељи природе, а сам је прошле године био на Планинарском дому, који сада 

изгледа као ругло.  

Он је подсјетио да је прошле године Плаиинарски дом дат у закуп приватним 

лицима, уз оцјену да је то био потпуно погрешан потез.  

Он је сматрао да тај дом треба да добију планинари, удружења или спеолози, 

људи који воле природу, јер ту нема економске исплативости. 

 

Тодор  Станковић је, наступајући и у име Клуба одборника СДС-а, оцијенио 

да му је Програм рада један од најзанимљивијих докумената, при чему му једино 

смета што се поједине ствари понављају, а нема њихове реализације.  

Обалоутврде се не могу изградити сопственим средствима, за шта је потребно 

40.000.000 КМ, па треба тражити екстерна средства.  

Он је подржао иницијатива да Фоча добије статус града, што није могуће 

према Закону о локалној самоуправи, који предвиђа да град мора имати више од 
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50.000 становника. Он је предложио да се лобира и покрене иницијатива да се 

изврши измјена овог закона, наводећи примјер да се у Хрватској под градом 

подразумијева свако мјесто које има више од 10.000 становника.  

За унапређење наплате боравишне таксе постоји потпуна сагласност, па чак и 

за повећање износа боравишне таксе.  

Он је поставио питање да ли ће повећање износа боравишне таксе побољшати 

наплату боравишне таксем, уз подсјећање да је прошле године, на јунској сједници, 

директорица Туристичке организације рекла да је наплативост боравишне таксе у 

мају била нула марака. Он је сматрао да кампови имају највише гостију, па би се 

могло осмислити да се постави нека рампа или да свако возило плати накнаду за 

пролаз путем десном обалом ријеке Таре. 

Он је подсјетио да је Фоча некада, прије десетак година, имала комунално 

возило за чишћење улица, па је питао шта се десило са тим возилом, да ли је у квару 

и да Комунално предузеће располаже тим возилом. Ово возило би требало да се 

набави, што би олакшало посао хигијеничарима Комуналног предузећа који би се 

посветили чишћењу тротоара, а не улица. 

Он је подсјетио да се некада на сједницама Скупштине говорило о 

организацији МОСИ игара, што би била добра ствар за Фочу, за шта је потребна 

модерна атлетска стаза, која је Општину Соколац 2021. године коштала око 950.000 

КМ, а тај износ је сада сигурно већи. 

Фочи је потребна и балон сала за тенис. 

Радови за старачки дом у Миљевини су почели у мају мјесецу прошле године, 

уз рок изградње од годину дана, што значи да би требало да се она заврши у октобру 

ове године. 

Зграда за младе брачне парове је добар пројекат, али вјероватно има и неких 

недостатака.  

Било би добро да се стаза од плавог моста до Дјечијег вртића направи као 

насип и да се издигне на један одређени ниво, зато што је тај дио већ био плављен. 

Он је похвалио уређење градског парка код Дома здравља, уз молбу да парк 

задржи постојећи облик и да се не иде са много реквизита, већ да се направи 

шеталиште од Дома здравља ка централној стази која пролази кроз парк. 

Он је сматрао да је можда боље да се средства која су намијењена за куповину 

књига подијеле родитељима сваке новорођене бебе, којих је у прошлој години, за 

Фочу, рођено 118, уз подсјећање да је СДС прије двије године обезбиједио уџбенике 

од Бање Луке који су били као нови или мало коришћени. 

Он је поздравио Програм рада Начелника, уз оцјену да је добро написан, али 

и замјерке за рационалније трошење буџетских средстава. 

 

Бранка  Драгичевић је замолила да се, приликом реконструкције улица, 

узме у обзир градски трг и главна улица Краља Петра, од градске апотеке према 

Тргу, јер је доста коцки пропало, што у главној улици не би смјело да се дешава. 

Она је подржала редефинисање статуса Парка природе „Тара“, које треба 

урадити што прије, с обзиром да за три године ништа није урађено. 

За унапређење наплате боравишне таксе треба појачати механизме, јер је то у 

ингеренцији Општине, а инспекције морају боље да раде свој посао. 

Она је подржала уређење парка у насељу Душаново јер је то један од највећих 

паркова у граду и заслужује да добије изглед какав доликује. 

Она је замолила да се, приликом опремања дјечјих игралишта у мјесним 

заједницама, један мањи паркић са неколико реквизита оформи иза зграде „Лепа 

Брена“, гдје има нових зграда и много дјеце, што није пуно скупо, а дјеци би много 

значило. 
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Она је сматрала да би потписивање уговора са Свјетском банком за пут према 

Шћепан Пољу било одлична вијест.  

Ове године треба радити на томе да студентске стипендије буду што веће, јер 

у појединим градовима оне достижу износ и до 180 КМ. 

Она је питала зашто у Програму рада нема реконструкције Аква парка, гдје 

дуго година није било никаквих улагања. 

Раније се говорило о уградњи колектора и пречишћача отпадних вода и 

канализације, а то се сада више не спомиње. 

Она је сматра да већу пажњу треба посветити уредности и чишћењу града. 

Доста пројеката из претходног мандата није реализовано, па су пренијети у 

овај мандат. 

Она је констатовала да је на Локалним изборима за СДС гласало 1.929 

гласача, док је 4.602 грађанина дало подршку њиховом опозиционом кандидату за 

Начелника Општине, које чињенице не теба занемарити. 

 

Одговоре на постављена питања и коментаре у вези са дискусијама одборника 

дали су: Владимир Кулић, в.д. начелник Одјељења за привреду и друштвене 

дјелатности и Зоран Крунић, в.д. начелник Одјељења за инспекцијске вослове и 

комуналну полицију. 

 

Владимир Кулић, в.д. начелник Одјељења за привреду и друштвене 

дјелатности је истакао да је на питање везано за Планинарски дом дјелимично 

одговорено у одговору на одборничко питање које је поставио одборник Душан 

Бодирога. 

Планинарски дом Забрана је до 2020. године био у власништву Планинарског 

друштва „Зеленгора“, а након успостављања катастра непокретности је уписан као 

власништво Општина Фоча, која је расписала јавну лицитацију и Планинарски дом 

издала у закуп физичким лицима у угоститељске сврхе. Уговор је раскинут због 

неиспуњавања уговорних обавеза.  

У оствареној комуникацији са члановима Планинарског друштва „Зеленгора“ 

може се закључити да не постоји интересовање правних или физичких лица да овај 

дом узму у закуп јер то није исплативо, а може да ради са неком економском 

исплативошћу само у зимским мјесецима.  

Питање уређења Планинарског дома, простора око дома и депонија које се 

налазе у близини дома ће се рјешавати у наредном периоду ангажовањем Радног 

вода, што је и у надлежности инспекције. 

За улагање у реновирање Планинарског дома може се поставити питање 

оправданости јер не постоји заинтересованост грађана да ту долазе. 

 

Зоран  Крунић, в.д. начелник Одјељења за инспекцијске вослове и 

комуналну полицију је одговорио да је контрола боравишне таксе и броја гостију у 

надлежности тржног инспектора, кога тренутно нема у Одјељењу, али постоји 

обећање да ће се то упражњено радно мјесто попунити у наредном периоду. 

Број гостију једино може контролисати тржни инспектор, који може тражити 

књиге домаћих и страних гостију. Остали инспектори немају ту надлежност. 

Та контрола се односи не само на кампове, већ и на станове који се издавају 

на дан, којих има доста у граду и можда раде на нелегалан начин. 

 

Милан  Вукадиновић, начелник Општине је, у завршној ријечи, одговорио 

на постављених питања одборника. 
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Пут десном обалом Таре је потреба која мора да се заврши, за шта постоји 

обећање од републичких власти. Уколико се то из неких разлога не деси, посегнуће 

се за средствима од боравишне таксе, што сада дозвољава закон. 

Он је подржао дискусије одборника да се стање промијени у туристичком 

сектору, прије свега у инспекцијском смислу, гдје средства сигурно нису мала, па 

црни и сиви токови морају да се каналишу у заједничку касу. Он је најавио да ће 

позвати Републичку инспекцију, ојачати општинску инспекцију, комуналну 

полицију, Туристичку организацију, АПИФ и све људе који могу на било који начин 

допринијети да у погледу наплате боравишне таксе буде нулта толеранција.  

Статус града Фоча не може добити по важећем Закону о локалној самоуправи, 

већ кроз његове измјене и допуне, о чему разговарати са оба народна посланика. 

Статус Фоче као туристичког мјеста је такође интенција јер то дозвољава 

повећање износа боравишне таксе, гдје постоји намјера да се једна КМ од боравишне 

таксе пласира у развој инфраструктуре и све што може допринијети развоју туризма. 

Око депоније на локацији Грабе треба да постоји јединство, јер нема других 

приједлога за локацију депоније, уз молбу за стрпљење јер су радови у току, у шта су 

уложена велика средства. 

Он ће настојати да регионална депонија у Горажде буде оперативна. 

Он је изразио наду да ће путна комуникација за Челебиће, Заваит и 

Мештревац некад дпћи на дневни ред, за шта треба вршити притисак и лобирање. 

Постоје тврдње да на одређеним локацијама постоје залихе сребра, олова и 

цинка, а можда и злата, о чему су рађена истраживања, па Влада Републике Српске 

може некоме дати концесију за експлоатацију, штп се не односи на литијум. 

За бодовање кандидата за зграду за младе брачне парове критеријум није 

могао бити имовинско стање родитеља, јер то није дозвољавао закон, али су уважени 

критеријуми за дјецу погинулих бораца и све социјално угрожене категорије. Овај 

концет зграде за младе брачне парове жели преписати много општина и градова, за 

који се распитивао и градоначелник Бијељине. 

Зграда за социјално становање је добар приједлог, али намјера Општине је да 

омогући ријешене имовинско-правне односе и локацију.  

Постоји доста проблема у вези са пјешачким стазама у граду и у улици Краља 

Петра, гдје треба да се ураде одређени захвати, да се уреди шеталиште и споји круг 

улица 9. мај, улица Фочанских бригада и шеталиште према насељу Лазарево, Ливаде 

и Душаново. 

Постоје идеје да се неке од улица прогласе једносмјерним, о чему ће главну 

ријеч дати струка и надлежно одјељење.  

Тротоарски дио према Горњем Пољу је зрео за реконструкцију.  

Општина Фоча је једина општина у Републици Српској која са датумом 31. 

12. 2024. године нема неплаћених обавеза. 

У вези са замућењем воде консултована је група стручних људи из Зворника 

који су дали одговарајуће импуте о експлатацији шумских сортимената, изградње 

одређених баријера, таложника и канала, што је дало неког ефекта.  

Он је истакао да неће укидати ниједну мјеру пронаталитетне политике која је 

већ на снази. Суфинансирање пронаталитетних тестова је прихватила републичка 

власт и сада то финансира Фонд здравственог осигурања.  

Треба наћи начина да се из буџета за пронаталитетну политику исплате 

средства на име помоћи за прво рођено дијете, о чему ће више детаља изнијети до 

Дана Општине, зависно од пуњење Буџета. 

Улица краља Петра је у веома лошем стању, посебно дио преко пута Поште, 

гдје постоје одређене инсталације и одређени проблеми. То је магистрални пут 

другог реда и он ће бити реконструисан, за шта постоји обећање „Путева РС“. 
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Планирано је да се дјечји вртићи изграде у свим мјесним заједницама гдје за 

то постоји потреба и погодно земљиште. 

Наставиће се повећање студентских стипендија, које су сваке године расту. 

За Аква парк ће се донијети одређене одлуке које су везане за финансирање и 

газдовање свих спортских објеката као што су: Градска дворана, „Партизан“ и Аква 

парк. Цијена улазница у Аква парк није повећавана од 2013. године, гдје је 

машинско постројење морало да трпи неке измјене, а поломљени су неки реквизити 

и лежаљке, па ће се порадити на квалитету услуга. 

Велики број пројеката је реализован. 

Обалоутврде су пројекат који прати сваки Програм рада Начелника Општине, 

јер је то проблем који прати Општину, за чију реализацију треба тражити средства 

од свих инстанци, јер Општина није надлежна да ради обалоутврде, а нема ни 

средстава. 

 

Након окончане расправе, предсједник Скупштине је позвао одборнике да се 

изјасне о Програму рада Начелника Општине Фоча за 2025. годину. 

Након извршрног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласало 16 одборника, није било гласова „против“, а четири 

одборника су била „уздржана“), донијела 

 

З а к љ у ч а к 

Скупштина Општине Фоча усваја Програм рада Начелника Општине Фоча за 

2025. годину. 

 

 

АД – 6.  Приједлог  програма  уређења  грађевинског  земљишта  за  2025.  

годину 

 

Уводне напомене о Приједлогу програма дао је Младен Матовић, в.д. 

начелник Одјељења за просторно уређење и стамбено-комуналне послове. 

Он је констатовао да су усвојеним Буџетом за 2025. годину за програм 

уређења грађевинског земљишта предвиђена средства у износу од 1.148.600 КМ, која 

су планирана да се распореде за сљедеће потребе: одржавање грађевинског 

земљишта, издаци за пројектовање, издаци за прибављање објеката грађевинског 

земљита, инвестиционо одржавање објеката грађевинског земљишта, опрема за 

видео надзор улица и накнада за изузето земљиште. 

Он је навео појединачне позиције са износом планираних средстава која су 

планирана у Приједлогу програма. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Приједлогу програма. 

 

У расправи су учествовали одборници: Душан Бодирога, Гордан Мастило, 

Татјана Шифорија и Миловоје Достић. 

 

Душан  Бодирога је, наступајући и у име Клуба одборника СДС-а, сматрао да 

прво треба уредити најуже градске зоне и критичне градске површине у Првој екстра 

зони и Првој зони, гдје њихова неуређеност битно утиче на урбаност и изглед града.  

Локација Ушће је сигурно једна од најатрактивнијих локација у граду, гдје би 

се могао направити трг трифтара, по приједлогу Покрета Фоча, док би се спорно 

питање располагања локацијом иза базена и својинских односа могло ријешити 
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компензацијом са привредним субјектом који тренутно користи општински простор 

за паркинг.  

Постоје изразито неуређене градске површине у Првој зони, поред пјешачког 

моста на Ћехотини, код зграде „Црна удовица“, гдје станари одлажу огревни 

материјал, па Општина може да учествује у финансирању санације подрума. 

Он је сматрао да треба почети са санацијом дрвореда у парковима, јер су 

многе дрвне културе дотрајале, што су му потврдили и људи из струке. 

Подизање споменика треба вршити на адекватан начин, уз формирање 

комисије са људима из области културе, историје и других области, која ће да усвоји 

неко рјешење, о чему би се изјаснила и Скупштина.  

Он је подржао подизање споменика Војиславу Максимовићу јер је он 

најзначајнија личност у новијој историји Фоче. Био је шеф Клуба СДС у Скупштини 

Савезне Републике БиХ, 9. јануара 1992. године је прочитао Декларацију о 

проглашењу Републике српског народа у БиХ, оставио је траг у свом књижевном 

стваралаштву, био је и ректор Универзитета у Источном Сарајеву и највише 

захваљујући њему Фоча данас има факултете. 

Оно што град разликује од села јесу споменици, које треба подизати да би 

оживјели свијест о значају Фоче који је она имала кроз историју, и то за личности 

које су биле везане за Фочу, али од значаја за читаву српску историју. Тако треба 

подићи споменик Стјепану Вукчићу Косачи, херцегу од Светог Саве, како се и сам 

потписивао и то у порти Храма Светог Саве, јер је сједиште његове Херцеговине 

било на територији општине Фоча, што је у складу са апелом интелектуалаца који су 

потписали Апел о очувању културне баштине у БиХ да се у Републици Српској 

подижу споменици владарима из династија које су владале западно од Дрине. 

Треба подићи споменик и кнезу Чаславу, који је у раном средњем вијеку 

предводио српску војску и однио важну побједу против мађарске војске на 

Цвилинском пољу. 

Пријека чаршија је у знатној мјери уништена, а оно што даје привлачност 

граду који хоће да има статус туристичког мјеста јесте очување старог града који 

даје драж сваком граду. 

Он је предложио да се обрати пажња на обнову старих кућа старих фочанских 

породица, гдје добар примјер представља кућа Хаџивуковића, која је реновирана у 

мандату 2012 - 2016. године. На исти начин треба реновирати и друге куће старих 

српских породица, поготово кућу Гргуревића, од којих је потекао једини светитељ на 

територији општине Фоча Свети свештомученик Момчило Гргуревић. 

 

Гордан  Мастило је оцијенио да на Приједлог програма нема неких великих 

примједби и да су сви сагласни са оним што је предложено. 

Он је питао да ли износ од 15.000 КМ за ограда на помоћном терену у Доњем 

Пољу представља цјелокупан износ за ограду и да ли постоји могућност да се у 

програм уврсти вјештачко наводњавање главног спортског терена, у износу од око 

25.000 КМ, што би предложио ако за то постоји могућност. 

Постављање бисте Војиславу Максимовићу је ствар вриједна поштовања, јер 

је он можда први познавалац историје православља на простору српских земаља. 

 

Татјана  Шифорија је сматрала да су значајну улогу у расподјели ових 

средстава имали предсједници савјета мјесних заједница који су кандидовали своје 

приоритете, а други дио је приједлог Начелника Општине.  

Она је питала да ли је средствима јавне расвјете на подручју општине Фоча, 

од 120.000 КМ, предвиђен јавна расвјета куће Марића, на Ливадама, гдје фале три, 

четири стуба јавне расвјете. 
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Она је замолилада се ријеши проблем потпорног зида код куће Топаловића, 

уколико се за то изнађу средства. 

Она је тражила да се обиљежи пјешачки прелаз и стави лежећи полицајац на 

Ливадама, код моста, на прелазу магистралног пута од зграда према Лазареву, гдје 

постоји знако ограничење брзине од 40, али га нико не поштује. 

Она је замолила начелника Одјељења за просторно уређење и стамбено-

комуналне послове да ову иницијативу прослиједи даље у циљу добијања одобрења 

за постављање лежећег полицајца и пјешачког прелаза. 

 

Миливоје Достић је истакао да нема неких примједби на Приједлог 

програма, уз сугестију за стручни надзор урађених радова. Када се крене од 

Богословског факултете до Центра за културу и информисање, плоче које су рађене 

око 2020. године су разваљене и искочиле су из свог лежишта, што је накада прије 

било поправљено, али се опет десило исто. 

Улица од „Апотеке Фоча“ до Поште није давно реконструисана, а на средини 

улице већ више од годину дана постоји незгодно улегнуће, а ништа се не рјешава. 

Зато надзорни орган треба да буде стручан, да зна шта треба да уради и да 

поступа по закону. 

Он је сматрао да је постављање бисте Војиславу Максимовићу потпуно 

исправно, да је слава у вези са доласком Медицинског факултета у Фочу приписана 

неким другим људима који су били веома важни и битни за сам његов рад, али да је 

Војислав Максимовић свакако најзаслужнији за долазак факултета у Фочу, а поред 

свих функција био је и први ректор Универзитета у Источном Сарајеву. 

 

Младен Матовић, в.д. начелник Одјељења за просторно уређење и стамбено-

комуналне послове је, у завршној ријечи, одговорио на питања и коментаре у вези са 

дискусијама одборника. 

Уређење локације Ушће планирано у самом Пројекту обалоутврда, за који 

дио је предвиђен износ од око 1.000.000 КМ, гдје постоје и неријешени имовинско-

правни односи. 

Средствима за расвјета, од 120.000 КМ, планирана су и средства за Мјесну 

заједницу Ливаде. 

Пјешачка стаза није намијењена за саобраћај возила, а ту се често истовара 

угаљ за Богословски факултет, због чега долази до уништења плоча, које ће се 

санирати у наредном периоду. 

 

Након окончане расправе, предсједник Скупштине је позвао одборнике да 

се изјасне о Приједлогу програма. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласало 15 одборника, није било гласова „против“, а четири 

одборника су била „уздржана“), донијела  

 

П р о г р а м 

уређења  градског  грађевинског  земљишта  за  2025.  годину. 

 

 

АД – 7.  Приједлог  програма  заједничке  комуналне  потрошње  за  2025.  

годину 

 

Уводне напомене о Приједлогу програма дао је Младен Матовић, в.д. 

начелник Одјељења за просторно уређење и стамбено-комуналне послове. 
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Он је констатовао да су усвојеним Буџетом за 2025. годину за програм 

заједничке комуналне потрошње предвиђена средства у износу од 885.000 КМ, која 

су планирана да се распореде за сљедеће потребе: одржавање јавних површина и 

заштита животне средине, потрошња уличне расвјете и саобрачајни знакови. 

Он је навео појединачне позиције са износом планираних средстава која су 

планирана у Приједлогу програма. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Приједлогу програма. 

  

У расправи су учествовали одборници: Татјана Шифорија и Николина Дукић. 

 

Татјана  Шифорија је констатовала да је за чишћење јавних површина у 

насељеним мјестима планирано 370.000 КМ, уз навођење улица и насеља и 

дефинисаног плана и временске динамике њиховог чишћења, изражавајући наду да 

ове године неће бити замјерки на прање и чишћење улица. 

У Миљевини постоји проблем чишћења улица и блата на потезу од рудника 

до раскрснице према магистралној цести, на јесен и у прољеће, када је сезона киша, 

што отежава кретање пјешака, па је замолила да се у наведеном периоду тај дио 

улице чисти редовније и уврсти у Програм.  

То се односи и на кошење траве јер центар Миљевине у јуну изгледа као 

пашњак, па је предложила да се косидба ради два пута годишње. 

Од улица које су предвиђене да се чисте једном мјесечно, она је замолила да 

се насеље Рибарска чисти два пута мјесечно, јер је у питању центар града.  

Санација моста на Ливадама је вршена неколико пута, па је предложила да се 

испрате ови радови који су предвиђени у Приједлогу програма. 

Она је предложила да се са позиције Вертикалне сигнализације, од 10.000 КМ, 

планира постављање огледала код ауто праонице на Горњем Пољу. 

У Улици Петра Бојовића, гдје је некад био „Трачак наде“, а сада су адвокатске 

канцеларије, треба санирати тротоар као наставак уређења јавне површине. 

Она је апеловала на грађане који нису организовани у заједнице етажних 

власника да то учине због уређења фасада или кровова зграда и да прате јавни позив. 

Она се захвалила за постављање дрвљеника и клупа у насељу Ливаде, уз 

сугестију да се у наредном периоду постави још десетак дрвљеника да би се 

склонила дрва око зграда и ту поставиле клупе. 

 

Николина  Дукић је поздравила иницијативе које се односе на уређења 

града, уз приједлог да се испред Плавог небодера порадити на расвјети и санирају 

клупе.  

Проблем за станаре Плавог небодера представља и паркинг који се не плаћа, 

па је увијек оптерећен, у односу на паркинг код ТЦ „Тома“ који се плаћа, што би 

требало ријешити на начин да се тај дио паркинга који припада згради зонира и 

омогући станарима Плавог небодера или околних зграда да купе мјесечне карте за 

паркинг. 

 

Након окончане расправе, предсједник  Скупштине је позвао одборнике да 

се изјасне о Приједлогу програма. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласало 16 одборника, није било гласова „против“, а четири 

одборника су била „уздржана“), донијела  
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П р о г р а м 

заједничке  комуналне  потрошње  за  2025.  годину. 

 

 

У 15.58 часова предсједник Скупштине је прекинуо сједницу и одредио паузу 

у раду Скупштине, у трајању од 60 минута. 

 

Сједница је настављена у 17.10 часова, уз кворум од 19 присутних одборника. 

 

 

АД – 8.  Приједлог  програма  утрошка  средстава  од  шумских  

сортимената  за  2025.  годину 

 

Уводне напомене о Приједлогу програма дао је Младен Матовић, в.д. 

начелник Одјељења за просторно уређење и стамбено-комуналне послове. 

Он је констатовао да су усвојеним Буџетом за 2025. годину за програм 

утрошка средстава од шумских сортимената предвиђена средства у износу од 

1.065.000 КМ, која су планирана да се распореде за сљедеће потребе: одржавање 

објеката друмског саобраћаја и других грађевинских објеката, зимско одржавање, 

изградња саобраћајне инфраструктуре, инвестиционо одржавање објеката, 

комунална опрема и израда шумско-привредне основе. 

Он је навео појединачне позиције са износом планираних средстава која су 

планирана у Приједлогу програма. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Приједлогу програма. 

 

За дискусију се пријавио одборник Душан  Бодирога. 

Он је сматрао да један од основних принципа код израде овог програма треба 

да буде тај да се приближно исти износ или у сличној размјери врати за санирање 

путева за мјесне заједнице са којих долазе шумски сортименти. 

Општина ће од шумских сортимената приходовати 1.065.000 КМ, од чега ће 

један дио утрошити за санирање локалних и некатегорисаних путева. Са плато кога 

чине мјесне заједнице Заваит, Мештревац и Челебићи долази 60% шумских 

сортимената, а можда и више, што значи да би требало да им се врати 60% прихода 

од шумских сортименама, а предвиђено је само 62.000 КМ, за шта нема никаквог 

резона, јер тим путевима пролазе претоварени камиони и уништавају их. 

На ободу тог платоа је кањон ријеке Таре, најдубљи у Европи, а то је шанса за 

развој туризма. Ту је и фарма Златни Бор, као и Коњички клуб Веленићи, али у 

оваквим условима није могуће довести туристе. 

Он је у вези с тим предложио један закључак и тражио је да се Скупштина и 

њему изјасни, како би ријешили неправедан однос према том крају. 

Приједлог закључка је гласио: да се Општина Фоча обавезује да ће у току 

календарске 2025. године финансирати завршетак изградње монашке келије Светих 

Јоакима и Ане у Челебићима, у цјелокупном износу од око 70.000 КМ. Према 

Програму утрошених средстава од шумских сортимената за 2025. годину,. Општина 

Фоча би требало да приходује 1.065.000 КМ од шумских сортимената. Имајући у 

виду да најмање 60% тих прихода долази из експлатације шуме са платоа Заврши, 

односно са простора мјесних заједница Заваит, Челебићи и Мештревац, а да је 

поменутим Програмом предвиђено да се свега 62.000 КМ врати на тај плато, 

финансирањем завршетка радова монашке келије донекле би се исправио неправедан 
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однос према платоу Заврши. Монашка келија није само од значаја за Челебиће, већ 

за цијелу Општину Фоча и њен православни народ, јер је то једини манастир на 

територији наше општине. Финансирање завршетка радова могло би се финансирати 

са постојећих буџетских позиција или са нове буџетске позиције у ребалансу Буџета 

за 2025. годину. 

Он је истакао да људи са подручја Челебића, Заваита и Мештревца сами чисте 

снијег импровизованим грталицама које закаче за коње и тако чисте путеве. 

 

Раденка Срндовић, в.д. начелник Одјељења за финансије је, у завршној 

ријечи, истакла да се програми и оно што је разрађено у програмима већ налази у 

Буџету.  

У овом моменту Општина се не може обавезивати ни прејудицирати, јер све 

зависи од пуњења Буџета, који се извршава у оноликом омјеру како се пуни.  

Када су у питању ове накнаде, пуњење није добро и питање је да ли ће 

износити 1.065.000 КМ, па би се направила отежана ситуација кад би се Општина 

сада обавезала за нешто за шта не постоји извјесност да ће се извршити и оно што је 

већ планирано у Буџету. 

О свему томе може се разговарати када се буде разматрао приједлог 

ребаланса Буџета. 

Она је сматрала да ови програми трфеба да се разматрају и усвајају у исто 

вријеме када и приједлог буџета, јер се они односе на календарску годину када је у 

питању потрошња, а и због спровођења поступка јавних набавки. 

 

Након окончане расправе, предсједник Скупштине је позвао одборнике да 

се изјасне о приједлогу закључка одборника Душана Бодироге. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да Скупштина Општине Фоча 

није усвојила предложени закључак („за“ су гласала четири одборника, није било 

гласова „против“, а 15 одборника је било „уздржано“). 

 

Након окончане расправе, предсједник  Скупштине је позвао одборнике да 

се изјасне о Приједлогу програма. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласало 15 одборника, није било гласова „против“, а четири 

одборника су била „уздржана“), донијела  

 

П р о г р а м 

утрошка  средстава  од  шумских  сортимената  за  2025.  годину. 

 

 

АД – 9.  Приједлог  програма  утрошка  средстава  од  концесионих  

накнада  за  2025.  годину 

 

Уводне напомене о Приједлогу програма дао је Младен Матовић, в.д. 

начелник Одјељења за просторно уређење и стамбено-комуналне послове. 

Он је констатовао да су усвојеним Буџетом за 2025. годину за програм 

утрошка средстава од концесионих накнада планирана средства у износу од 125.000 

КМ, која су распоређена на сљедећи начин: пут Брштеновица - Тара 20.000 КМ, 

изградња нове депоније 50.000 КМ и затварање депоније Бабин поток 55.000 КМ. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Приједлогу програма. 
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Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник  Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу 

програма. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласало 16 одборника, није било гласова „против“, а четири 

одборника су била „уздржана“), донијела  

 

П р о г р а м 

утрошка  средстава  од  концесионих  накнада  за  2025.  годину. 

 

 

АД – 10.  Приједлог  програма  утрошка  средстава  од  водних  накнада  

за  2025.  годину  

 

Уводне напомене о Приједлогу програма дао је Младен Матовић, в.д. 

начелник Одјељења за просторно уређење и стамбено-комуналне послове. 

Он је констатовао да су усвојеним Буџетом за 2025. годину за програм 

утрошка средстава од водних накнада планирана средства у износу од 80.000 КМ, 

која су распоређена на сљедећи начин: одржавање водних објеката 30.000 КМ, 

чишћење и уређење водотокова 20.000 КМ и издаци за пдв водовод 30.000 КМ. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Приједлогу програма. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник  Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу 

програма. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласало 16 одборника, није било гласова „против“, а четири 

одборника су била „уздржана“), донијела  

 

П р о г р а м 

утрошка  средстава  од  водних  накнада  за  2025.  годину. 

 

 

АД – 11.  Приједлог  одлуке  о  утврђивању  просјечне  коначне  

грађевинске  цијене  једног  квадратног  метра  корисне  површине  стамбеног  

и  пословног  простора  у  2024.  години  на  подручју  општине  Фоча 

 

Уводне напомене о Приједлогу одлуке дао је Младен  Матовић, в.д. 

начелник Одјељења за просторно уређење и стамбено-комуналне послове. 

Он је истакао да се ова, као и наредне двије одлуке усвајају у марту мјесецу, 

што представља законску обавезу. 

Просјечна коначна грађевинска цијена једног квадратног метра корисне 

површине стамбеног и пословног простора у 2024. години за подручје општине Фоча 

износи 1.009,74 КМ и служи као основица за израчунавање висине ренте, као што је 

прописано у члану 80. Закона о уређењу простора и грађењу.  

Просјечна цијена је утврђена на основу предрачуна из главног пројекта за 

издавање грађевинске дозволе и издатих грађевинских дозвола у 2024. години. 
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Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Приједлогу одлуке. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник  Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу 

одлуке. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласало 16 одборника, није било гласова „против“, а четири 

одборника су била „уздржана“), донијела  

 

О д л у к у 

о  утврђивању  просјечне  коначне  грађевинске  цијене   

једног  квадратног метра  корисне  површине  стамбеног  и   

пословног  простора  на  подручју општине  Фоча  у  2024.  години. 

 

 

АД – 12.  Приједлог  одлуке  о  утврђивању  просјечних  јединичних  

цијена  радова  комуналне  и  друге  јавне  инфраструктуре  и  уређења  јавних  

површина  на  подручју  општине  Фоча  у  2024.  години  

 

Уводне напомене о Приједлогу одлуке дао је Младен  Матовић, в.д. 

начелник Одјељења за просторно уређење и стамбено-комуналне послове. 

Он је истакао да се овом одлуком утврђује просјечна јединична цијена радова 

комуналне и друге јавне инфраструктуре и уређења јавних површина на подручју 

општине Фоча у 2024. години, које ће служити за обрачун трошкова опремања 

градског грађевинског земљишта за 2025. годину. 

Он је нагласио да није било промјена и да је Приједлог одлуке исти у односу 

на одлуку која је донесена за прошлу годину. Предложена одлука је састављена на 

основу цијена које су доставили јавна предузећа, као и цијена којим је располагало 

Одјељење за просторно уређење и стамбено-комуналне послове. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Приједлогу одлуке. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник  Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу 

одлуке. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласало 16 одборника, није било гласова „против“, а три 

одборника су била „уздржана“), донијела  

 

О д л у к у 

о  утврђивању  просјечних  јединичних  цијена  радова  комуналне 

и  друге  јавне  инфраструктуре  и  уређења  јавних  површина 

на  подручју  општине  Фоча  за  2024.  годину. 

 

 

АД – 13.  Приједлог  одлуке  о  висини  накнаде  за  трошкове  уређења  

градског  грађевинског  земљишта,  по  зонама,  за  2025.  годину  
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Уводне напомене о Приједлогу одлуке дао је Младен  Матовић, в.д. 

начелник Одјељења за просторно уређење и стамбено-комуналне послове. 

Он је истакао да се овом одлуком утврђује висина накнаде за трошкове 

уређења градског грађевинског земљишта за један метар квадратни корисне 

површине објекта, по зонама градског грађевинског земљишта на подручју општине 

Фоча у 2025. години.  

Задржане су исте цијене као у прошлој години. За Прву градску зону 

задржана је цијена од 17,27 КМ, за Другу зону 11,33 КМ, за Трећу зону 9,16 КМ, док 

је у Четвртој зони остала цијена од 4,58 КМ. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Приједлогу одлуке. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник  Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу 

одлуке. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласало 16 одборника, није било гласова „против“, а три 

одборника су била „уздржана“), донијела  

 

О д л у к у 

о  висини  накнаде  за  трошкове  уређења  градског 

грађевинског земљишта,  по  зонама,  за  2025.  годину. 

 

 

У 17.30 часова предсједник Скупштине је прекинуо сједницу и одредио паузу 

у раду Скупштине, у трајању од 5 минута, ради краћег одмора. 

 

Сједница је настављена у 17.35 часова, уз кворум од 19присутних одборника. 

 

 

АД – 14.  Приједлог  одлуке  о  усвајању  Приједлога  измјена  и  допуна  

дијела  Регулационог  плана  „Центар  1“  (седма  измјена) 

 

Уводне напомене о Приједлогу одлуке дао је Елвир  Хрвић, представник 

предузећа „Радис“ д.о.о. Источно Сарајево, као носиоца израде измјена и допуна 

дијела Регулационог плана „Центар 1“.   

Он је констатовао да се измјена Плана ради на основу одлуке о приступању, 

коју је Скупштина донијела у новембру 2023. године, којом је јасно дефинисан 

обухват по катастарским парцелама, што се може видјети на ортофото снимку. 

Коефицијент изграђености је 0,61, а коефицијент заузетости 0,21 у постојећем 

стању, након што је одрађена валоризација самих објеката на терену.  

У претходном плану су били стамбени објекти који су намијењени за 

колективно становање. Постоји један искључиво пословни објекат, то је објекат 

Електропривреде и један индивидуални стамбени објекат, како је био евидентиран у 

претходном плану. Сви стамбени објекти за колективно становање у постојећем 

стању су били дефинисани на начин да је њихов вертикални габарит био максимално 

три надземне етаже, приземље, спрат и мансарда. Пословни објекат је остао на 

приземље и два спрата и његова спратност је задржана. Послоји индивидуални 
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стамбени објекат који је у тренутку израде Плана био дефинисан као постојећи 

објекат и гдје је имао спратност приземље и један спрат. 

Графички прилог само говори шта је то што је тренутно на терену.  

У тренутку изласка на терен и валоризације, објекат је био већ изграђен на 

приземље плус два. Види се индивидуални стамбени објекат у односу на претходни 

извод, који је у тренутку обиласка терена већ био дјелимично изграђен, приземље, 

два спрата и једно поткровље.  

У обухвати Плана постоје и помоћни објекти, а то су све гараже. 

Сви објекти у Плану су оцијењени као објекти доброг бонитета. Изузетак су 

објекти на којим је дигнута спратност, односно вертикални габарит у односу на 

ранији план. То је индивидуални стамбени објекат који је у тренутку обиласка 

терена био у изградњи, није била завршена фасада, на објекту су се још увијек 

радили унутрашњи радови. Постоји објекат на парцели к.ч. 1082 и у тренутку 

обиласка била је у току његова изградња. 

План просторне организације се слаже са већ успостављеном матицом плана 

просторне организације, саобраћајнице су задржане, објекти су задржани у својим 

габаритима онако како су и раније планирани. Изузетак је индивидуално стамбени 

објекат који је промијенио свој хоризонтални и вертикални габарит. Неке гараже 

које су на јавном земљишту су уклоњене, како је било планирано ранијим планом. 

С обзиром да је дошло до повећања вертикалног габарита, дошло је до 

повећања стамбених јединица у сваком од објеката.  

Један од највећих проблема у Плану је био како да се нађе одговарајући број 

паркинг мјеста. Било је планирано неколико паркинга, на јавним површинама, који 

су били само у саобраћајници, планираних за паралелно паркирање. Сада је повећан 

број паркирања са самој саобраћајници, а између објеката су додата нова паркинг 

мјеста како би се задовољиле потребе за паркирањем, у случају надоградње 

постојећих објеката. 

На терену је примјетно да се улица на којој није уређена колска саобраћајна 

површина користи за приступ објектима и паркирање.  

Јавни објекат није мијењан и задржана су претходно планирана паркинг 

мјеста. Додато је ново степениште уз гараже како би се повезао обухват са 

обухватом уз саму ријеку. Додато је петнаест мјеста, плус је повећан капацитет 

паралелног паркирања. Промјена је да је додата нова управна веза како би се 

омогућио кружни проток и како би се задовољили противпожарни прописи.  

Инфраструктура се у великој мјери није мијењала у односу на матични План. 

Требало је да комунална предузећа дају сагласност.  

Грађевинске линије су преузете из матичног Плана, није дошло до промјене 

хоризонталних габарита објекта, изузев стамбеног гдје је мијењан само вертикални 

габарит.  

Индивидуални стамбени објекат је евидентиран као постојећи објекат.  

Пренесена је парцелација из претходног Плана јер није било потребе да се она 

мијења. Уклањају се помоћни објекти, који су заузели јавну површину и постоји 

дограђени дио на стамбеном објекту, који излази ван обухвата, а који је предвиђен за 

уклањање. 

Јавни увид је трајао од 16. 10. до 16. 11. 2024. године.  

Доспијеле су двије примједбе. 

Милорад Костић је, у име станара, дао примједбу на остављање могућности 

повећања вертикалног габарита. Постојала је и примједба на рад Општинске управе 

и њених одјељења, што није био предмет планског задатска. Одговорено је само на 

онај дио који се тиче носиоца израде Плана. У складу са законским прописима, 

послије евентуалног усвајања Плана на скупштини, потребан је низ процедура како 
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би се дошло до грађевинске дозволе, ако буде сумње у стабилност постојећих 

објеката, за шта се мора урадити пројектна документација. 

Била је примједба и Заједнице етажних власника, зграде број 51 која се 

односила на инфраструктуру, односно на канализацију. 

Матичним Планом је планиран сепаративни систем канализације. Ово на 

терену тренутно није изведено, али је планирано и та примједба се не може уважити 

јер је дато планско рјешење како би се поправило постојеће стање. 

Повећан је коефицијент изграђености на 0,88, с обзиром да је дошло до 

повећања вертикалног габарита. 

Коефицијент заузетости је за 0,01 повећан и то ради индивидуалног 

стамбеног објекта, који је проширио свој хоризонтални габарит. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Приједлогу одлуке. 

 

У расправи су учествовали одборници: Гордан Мастило, Душан Бодирога и 

Миливоје Достић. 

 

Гордан  Мастило је сматрао да се од момента када је израда просторно-

планске документације узета из надлежности органа, дошло до ситуације да се уреди 

за пројектовање и израду тих докумената претворе у цртаче по жељи. 

Када је рађен основни Регулациони план за ово подручје, водило се рачуна о 

свим детаљима.  

Он није имао примједбе на приказану графику.  

Он је констатовао да се повећава спратност за двије етаже и број станова ће 

бити дупло већи, што ће створити још већу гужву, у чему се морала поштовати 

струка и прописи. 

Он је истакао да је Приједлог одлуке разматран на сједници Комисије за 

статутарна питања и прописе, на којој су он и одборник Душан Бодирога изнијели 

примједбе, јер ниједан плански документ није имао Савјет плана, који се уопште 

није формирао. 

Он је истакао да је против начина како се раде просторно-плански документи  

јер се не поштује процедура, која није задовољена. 

Он је предложио да се ова тачка повуче са дневног реда и да се издефинише 

онако како треба да се спроведе процедура, па да то опет дође на Скупштину, која би 

то разматрала и изјаснила се. 

Он је истакао да никада више неће гласати за овакве ствари док не буде 

формиран Савјет плана. 

 

Душан  Бодирога је истакао да је први пут члан Комисије за статутарна 

питања и прописе. 

Он је подсјетио да је, у вези са усвајањем првих регулационих планова, још 

прије осам година, од када је од одборник, приликом разматрања плана за Робну 

кућу, истицао да се један регулациони план не успаја по законској процедури јер не 

постоји Савјет плана, што је законска процедура.  

Он је истакао да је подржао сваки регулациони план који се односио на 

рафтинг кампове.  

Одборници СДС-а су гласали и за зграду код старе аутобуске станице и 

подржали Регулациони план оиако није било Савјета плана, а касније су изнесе 

примједбе везано за паркинг и грађевинску дозволу. 
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Он је најавио да ће подржати овај Регулациони план из разлога што мисли да 

је надоградња можда једини пут да се старе и дотрајале зграде реновирају. У Центру 

је већ усвојен регулациони план, за који су они гласали, који се односи на 

надоградњу попречне зграде, јер је зграда у таквом стању да Заједница етажних 

власника не може реновирати фасаду ни кров.  

Зато је надоградња једина могућност да се старе зграде дотјерају и доведу у 

једно нормално стање. 

Он је предложио да се приликом израде сљедећих регулационих планова 

формира Савјет плана, како је то прописано Законом о грађењу, за свако усвајање 

регулационог плана. 

 

Миливоје  Достић је најавио да ће дискутовати само за зграду која се налази 

преко пута Основне школе „Свети Сава“. 

Он је прокоментарисао двије примједбе које су дате приликом излагања 

Плана на  јавном увиду, који је трајао од 16. 10. до 16. 11. 2024. године, које су 

изнијели Милорад Костић и Заједница етажних власника стамбене зграде број 51. 

У примједби Милорада Костића је наведено да приликом ранијих надоградњи 

инвеститору није омогућена надоградња двије додатне етаже у односу на постојеће, 

из разлога старости и несигурности зграде, па су станари сада забринути за своју 

сигурност и своју имовину. 

Он је истакао да није могао да запосли ниједно своје дијете у овом граду, па 

су породично одлучили да се баве надоградњом. 

Зграде иза насеља „Сунце“ су рађене уз све могуће провјере, бушење темеља, 

уз ангажовање стручних пројектантских клућа и људи од струке, за шта су рађене 

додатне провјере. Зграде су ојачане бочним стубовима, што нико не ради у граду, 

чиме се додатно ојачава стабилност зграде. Сва постојећа инфраструктура, водовод и 

канализација немају никакве везе са постојећом зградом. 

Предметна зграда је ојачана са тринаест стубова, двоструким ојачањем на 

угловима зграде, што је укупно седамнаест стубова, који су у темељима повезани у 

круг и са првом плочом која је морала да се излије, па је носивост зграде пребачена 

на стубове. 

За радове на згради је, у складу са закон који  је регулисано питање заједнице 

етажних власника, потребна сагласност свих станара зграде, у чему је било доста 

проблема.  

Он је сматрао да је надоградња зграде једини начин да се промијене кровови 

зграда који су у јадном стању. 

Он је закључио да ништа није рађено мимо закона и да је зграда ојачана, па 

може да издржи јер је обезбијеђена са више носећих стубова. За све зграде које су 

рађене на овакав начин сви станари који су купили те станове су рекли да су 

презадовољни радовима, а то је најбоља препорука за нечији рад. 

 

У 18.10 часова предсједник Скупштине је прекинуо сједницу и одредио паузу 

у раду Скупштине, трајању од пет минута, ради усаглашавања ставова у вези са 

Приједлогом одлуке. 

 

Сједница је настављена у 18.35 часова, уз кворум од 18 присутних одборника. 

 

Младен  Матовић, в.д. начелник Одјељења за просторно уређење и 

стамбено-комуналне послове је истакао да су у паузи сједнице извршене 

консултације са члановима клубова одборника и свих политичких субјеката који 

учествују у раду Скупштине и усаглашавање ставова у вези са Приједлогом одлуке. 
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Он је истакао да, на основу извршеног усаглашавања, предлагач повлачи 

Приједлог одлуке са дневног реда. 

 

Предсједник Скупштине је констатовао да је Приједлог одлуке о усвајању 

Приједлога измјена и допуна дијела Регулационог плана „Центар 1“ (седма измјена), 

на захтјев предлагача, повучен са дневног реда, о чему се Скупштина, у складу са 

Пословником, неће изјашњавати.  

 

 

АД – 15.  Приједлог  одлуке  о  допуни  Одлуке  о  пословним  зградама,  

пословним  просторијама  и  гаражама  у  својини  Општине  Фоча  

 

Уводне напомене о Приједлогу одлуке дао је Горан  Петровић, самостални 

стручни сарадник у Одјељењу за просторно уређење и стамбено-комуналне послове. 

Он је образложио да се Жарко Јокнић, из Фоче, обратио Општини са 

приједлогом да му се да на коришћење пословни објекат, у власништву Општине, у 

саставу Пословне зоне Ливаде, у насељу Душаново. Дана 20. 2. 2025. године, тај 

приједлог је допуњен новим приједлогом да му се одобри коришћење објекта без 

плаћања накнаде, односно закупнине јер се објекат налази у рушевном стању и 

фактички је неупотребљив, па је у њега потребно уложити средства да би се довео у 

стање функционалности. 

У Приједлогу одлуке мијења је важећа Одлука о пословним зградама, 

пословним просторијама и гаражама у својини Општине Фоча на начин да се уводи 

могућност да се, под тачно одређеним условима, заинтересованом инвеститору 

омогући коришћење пословног простора без плаћања закупнине, уз услов да уложи 

средства у опремање објекта, односно у имовину Општине и да запосли најмање 

једног новог радника на период од најмање годину дана. Након истека тог периода, у 

којем ће се вршити адаптација објекта, утврдиће се право за таквог инвеститора да 

му се од закупнине одбија новчани износ који је уложио у адаптацију објекта. 

Могућност располагања имовином без накнаде или испод тржишне цијене 

предвиђена је чланом 348. ст. 7, 8, 9. и 10. Закона о стварним правима, па је 

предложена одлука урађена у складу са наведеном законском одредбом.  

Основни мотив за доношење предложене одлуке је потреба за стварањем 

нових радних мјеста и жеља за афирмисањем и подстрекивањем привредних 

активности на подручју Општине, али и потреба да се у објекте у својини Општине 

који су у евидентно лошем стању изврши инвестиционо улагање, које би довело до 

њиховог обнављања, а самим тим и до увећавања вриједности имовине Општине.  

Он је закључио да се овакво располагање имовином на неки начин може 

назвати једном врстом јавно-приватног партнерства. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Приједлогу одлуке. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник  Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу 

одлуке. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

једногласно („за“ је гласало 18 одборника), донијела  
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О д л у к у 

о  допуни  Одлуке  о  пословним  зградама,  пословним  просторијама   

и  гаражама  у  својини  Општине  Фоча. 

 

 

АД – 16.  Приједлог  одлуке  о  измјени  Одлуке  о  одређивању  висине  

боравишне  таксе 

 

Уводне напомене о Приједлогу одлуке дао је Владимир Кулић, в.д. начелник 

Одјељења за привреду и друштвене дјелатности. 

Он је образложио да је у децембру 2024. године Народна Скупштина 

Републике Српске донијела Закон о измјенама и допунама Закона о боравишној 

такси, те се указала потреба да се важећа одлука о висини боравишне таксе усклади 

са новим законским рјешењима, којим је промијењен распон висине боравишне 

таксе од 1,5 КМ до 3 КМ. 

Важећом одлуком Скупштине боравишна такса за општину Фоча је утврђена 

у износу од 1,5 КМ, па је предложено да се она повећа и одреди у износу од 2,5 КМ. 

Предлагач се у одређивању приједлога висине боравишне таксе руководио 

економским интересима Туристичке организације, за шта постоји сагласност 

Привредне коморе Републике Српске и Коморе самосталних предузетника, које су 

достављене у прилогу радног материјала и који су истакли да обично не дају 

позитивно мишљење на максимални износ боравишне таксе. 

Он је навео упоредна искуства из окружења да је максимални износ 

боравишне таксе одређен у Требињу и Источном Сарајеву, док у Вишеграду и 

Невесињу износи 2 КМ. 

Он је сматрао да Општина може добро приходовати од наплате боравишне 

таксе под условом да наплата буде ефикасна, у чему ће главни фокус бити на раду 

Тржишне инспекције. Обрачун уплате боравишне таксе врши Пореска управа, док је 

контрола евиденције ноћења у надлежности Републичке управе за инспекцијске 

послове, преко тржишних инспектора и општинских тржних инспектора. 

Средства од боравишне таксе троше се за промотивни материјал који се 

користи за промоцију туристичких вриједности, као и за туристичку инфраструктуру 

и њено обезбјеђење, одржавање, унапређење и програмске активности које се односе 

на промоцију туризма. 

У Приједлогу одлуке измијењени су члан 2а и члан 2б, у којим је извршено 

прилагођавање новим законским рјешењима. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Приједлогу одлуке. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник  Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу 

одлуке. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

једногласно („за“ је гласало 18 одборника), донијела  

 

О д л у к у 

о  измјени  Одлуке  о  одређивању  висине  боравишне  таксе.  
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АД – 17.  Приједлог  одлуке  о  објављивању  јавног  огласа  за  избор  и  

именовање  три  члана  Општинске  изборне  комисије  Фоча 

 

Уводне напомене о Приједлогу одлуке дао је Бранимир Радовић, в.д. 

секретар Скупштине. 

Он је образложио да Општинска изборна комисија Фоча има пет чланова, 

који имају засебне мандате у трајању од седам година. За три члана Изборне 

комисије истекли су мандати, а то су: Виде Вуковић, Марина Стојановић Војводић и 

Ранка Станковић. Ови мандати истекао су још средином љета прошле године, али су 

ови чланови Изборне комисије наставили рад у изборном периоду, у складу са 

Изборним Законом Босне и Херцеговине, јер су имали обавезу да спроведу изборне 

активности до краја Локалних избора. 

Општина Фоча је једна од дванаест општина и градова у Босни и 

Херцеговини која је на списку изборних јединица за које је потребно спровести 

активности на избору и именовању чланова изборних комисија у новом мандату. 

Први корак у овом поступку је доношење одлуке о објављивању јавног огласа 

за избор и именовање три члана Изборне комисије, чији приједлог је данас на 

дневном реду, као и именовање конкурсне комисије која ће спровести поступак по 

јавном огласу. 

Приједлог одлуке је заснован искључиво на уредби Централне изборне 

комисије БиХ којом је регулисано питање избора и именовања чланова општинских 

и градских изборних комисија, а у одређеном дијелу и на одредбама Изборног закона 

Босне и Херцеговине.  

Приједлог одлуке садржи све активности у поступку оглашавања, избора и 

именовања и односи се на све субјекте који учествују у овом поступку, од 

предсједника Скупштине који ће објавити јавни оглас, конкурсне комисије која ће 

спроводити поступак избора и Скупштине која ће извршити именовање три члана 

Изборне комисије. 

Он је нагласио да ће се приликом именовања водити рачуна о полној 

заступљености, у складу са Законом о равноправности полова БиХ, при чему је 

критеријум националне заступљености испоштован јер је један члан Изборне 

комисије из реда бошњачког народа и носи свој мандат. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Приједлогу одлуке. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник  Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о Приједлогу 

одлуке. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

једногласно („за“ је гласало 18 одборника), донијела  

 

О д л у к у 

о  објављивању  јавног  огласа  за  избор  и  именовање 

три  члана  Општинске  изборне  комисије  Фоча.  

 

 

АД – 18.  Извјештај  о  раду  и  пословању  Јавне  здравствене  установе  

„Апотека  Фоча“  Фоча  за  2024.  годину  
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Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је констатовао да сједници не 

присуствује директорица Јавне здравствене установе „Апотека Фоча“ Фоча. 

 

Он је отворио расправу о Извјештају. 

 

У расправи су учествовали одборници: Тодор Станковић, Николина Дукић, 

Душан Бодирога, Гордан Мастило и Бранка Драгичевић, као и Огњен Бодирога, 

народни посланик у Народној Скупштини Републике Српске. 

 

Тодор  Станковић је истакао да Јавна здравствена установа „Апотека Фоча“ 

Фоча годинама послује негативно. 

Он је извукао статистичке податке и извјештаја о оствареним приходима из 

претходног периода, по којим су укупни приходи Апотеке за 2018, 2019. и 2020. 

године износили готово 2.000.000 КМ, 2021. године већ постоји пад на 1.606.000 

КМ, 2022. године 1.356.000 КМ, 2023. године 1.104.000 КМ и закључно са 2024. 

годином 718.000 КМ. 

У периоду од 2018. до 2022. године број издатих рецепата се уполовио, од 

72.000 до 36.000 издатих рецепата. 

У Извјештају за 2024. годину није достављен број издатих рецепата, па се не 

може вршити поређење. 

Из године у годину биљежи се све већи губитак: 2018. године 50.000 КМ, 

2020. године 43.000 КМ, 2021. године 64.000 КМ, 2022. године 93.000 КМ и 2024. 

године 75.000 КМ. 

Главна служба за ревизију је донијела негативну оцјену, па би требало да то 

буде посебна тачка дневна реда и да се дискутује о самој ревизији. 

Може се примијетити да је директорица Апотеке успијела да смањи 

дугорочне обавезе са 628.000 КМ на 352.000 КМ, али Извјештај не садржи податке о 

краткорочним обавезама за 2024. годину. 

Он је изразио чуђење како све апотеке у граду могу да послују позитивно, а 

Апотека Фоча послује негативно. 

У образложењу Извјештаја се наводи да цијена услуге издавања лијекова 

износи 1,43 КМ, која се није мијењала од 2009. године, а на нивоу је Републике 

Српске, па има смисла да се она промијени, што би позитивно дјеловало и на све 

апотеке, па и на Апотеку Фоча. 

Он је предложио да се отвори нека пословница Апотеке у близини Болнице, 

јер се апотека налази у склопу УКЦ Републике Српске. 

 

Николина Дукић је истакла да од 2018. године обавља дужност члана 

Управног одбора Апотеке Фоча. 

Она је сматрала да су највећи проблеми, као и дуг који је износио преко 

1.000.000 КМ настали потписивањем штетног уговора са „Вита Медиком“ из 

Бијељине, из 2015. године, у вријеме када су СДС и СНСД били заједно у локалној 

власти. Тај уговор је потписан под врло сумњивим околностима и био је чак био 

предмет разматрања Сипе, јер је покренута истрага, а било је и суђење око тог дуга. 

Појавили су се нови уговори у које Управни одбор није имао увида, а један од њих је 

потписан у нерадни дан. 

Директорица је смањила дуг, а касније је слиједио репрограм дуга са 

мјесечном ратом од близу 5.000 КМ. Апотека се успјела одржати кроз све ово 

вријеме у смислу да функционише и да сви примају редовне плате.  

Извјештај за 2024. годину констатује пословање Апотеке са минусом од око 

80.000 КМ, јер постоји пад у услугама за 40.000 КМ. 
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Извјештај није потписан од Управног одбора. 

Она је сматрала да је врло тешко је бити конкурентан са другим апотекама, 

гдје постоји ланац апотека и које могу да постигну бољу понуду, при чему приватне 

апотеке често немају фармацеуте, који се покривају куповином сертификата. 

 

Душан Бодирога је подсјетио да су у Апотеци били истражни органи, али је 

Окружно тужилаштво у Требињу оцијенило да нема елемената за подизање 

кривичне тужбе.  

Тај допис је добила и Скупштина, на који није уложена желба. 

На једној од сједница Скупштине говорила је и бивша директорица Апотеке, 

Радмила Павловић, која је рекла да ју је тадашњи начелник Општине, Радисав 

Машић, тјерао да приказује позитиван Извјештај. 

 

Гордан Мастило је истакао да је већ 10 година Апотека Фоча предмет 

расправа на сједницама Скупштини. 

Он је позвао све грађане да максимално користе услуге Апотеке Фоча. 

Он је сматрао да приватне апотеке једним фармацеутом покрију десет 

апотека, па није могуће да градске апотеке буду конкуренте. 

Тачно је да је 2015. године потписан уговор, јер је тадашња докторица Малиш 

притискивана да потпише тај уговор, јер су неки имали у томе свој интерес, а постоје 

још неки уговори гдје се заокружило то трпање средстава у приватни џеп.  

Он је сматрао да треба све учинити да се Апотека Фоча задржи, јер је она 

историја Фоче. 

 

Бранка  Драгичевић је изразила чуђење подсјетивши да је сваке година 

Скупштина усвајала извјештај о раду Апотеке и сваки пут је речено да је извјештај у 

реду и добар, а стално се провлаче неки проблеми.  

Ако је заиста то било тако као што се прича, Управни одбор је имао прилику 

да подигне кривичне пријаве против одговорних лица. 

Ако је било основа, зашто није покренут поступак.  

А ако је већ покренут поступак, зашто се није ишло даље у процедуру. 

Њој није било јасно зашто се константно усвајао извјештај као да је све у 

реду, а у позадини је било очигледно нешто друго. 

 

Огњен  Бодирога, народни посланик у Народној скупштини Републике 

Српске је истакао да има право да прича о овој тачки дневног реда из разлога што ће 

се ревизорски извјештај наћи као тачка дневног реда у Народној Скупштини 

Републике Српске, који је трећи негативни извјештај, послије Универзитетске 

болнице Фоча и Националног парка „Сутјеска“. 

Он је констатовао да је Окружно јавно Тужилаштво у Требињу у вези са 

достављеним закључком Скупштине донијело наредбу за прикупљање доказа, а 

затим и наредбу за поступање Министарства унутрашњих послова Републике Српске 

и изузимање документације.  

Управа криминалистичке полиције Бања Лука је, након извршених провјера, 

прикупљених материјалних доказа и саслушања већег броја свједока, доставила 

Тужилаштву извјештај уз оцјену да не постоје основи сумње да је почињено 

кривично дјело, на основу чега је Тужилаштво донијело наредбу да неће наредити 

спровођење истраге. 

Та наредба је достављена бившем предсједнику Скупштине, који је имао рок 

за жалбу од осам дана, али се он није жалио. Тај документ није достављен на вријеме 
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ни било ком клубу одборника који би можда поднио жалбу, због ког пропуста је 

Клуб одборника СДС-а поднио кривичну пријаву. 

Не смије се говорити о стварима које нису истина и да је СДС сахранио 

градску апотеку, јер од 2016. године до данас у Општини влада странка СНСД са 

својим коалиционим партнерима. За све што је наслијеђено из претходног периода 

постојала је могућност да се поднесу кривичне пријаве и процесуирају одговорни, 

што није урађено.  

Од 2016. до 2020. године извјештаји о раду Апотеке су усвајани. 

Кадар СНСД-а, госпођа Павловић је на сједници Скупштине јавно рекла да је 

имала тешку и непријатну ситуацију када ју је бивши начелник Општине Радисав 

Машић приморавао да књижи дуг веће вриједности него што јесте.  

Од 2020. до 2024. године за директоре Апотеке је постављен кадар СНСД-а, 

чија владавина је учинила да дође до тога да 2023. године постоји негативан 

ревизорски извјештај градске апотеке, који ће бити у Народној скупштини. 

Он је констатовано да је истрага проведена и да нема елемената кривичног 

дјела, па је за пропаст градске апотеке искључиви кривац владајућа странка СНСД. 

 

Раденка Срндовић, в.д. начелник Одјељења за финансије је, у завршној 

ријечи, у име оснивача Апотеке, по овлашћењу Начелника Општине, изнијела 

одређена запажања у вези са радом Апотеке Фоча. 

Она је сматрала да је Извјештај Главне службе за ревизију требало да буде 

саставни дио Извјештаја о раду Апотеке. Тај извјештај је другачији од свих других 

извјештаја јер је Главна служба за ревизију дала мишљење које није ни позитивно ни 

негативно, а ни уздржано, већ је констатовано ревизори нису били у могућности да 

се изјасне и увјере да стање, имовина и обавезе Апотеке одговарају стварном стању 

из административних разлога. Апотека није ревизорима организовала сервисирање 

документације, лице задужено за књиговодство је било на боловању, па је за те 

послове ангажована агенција, али нису испоштовани рокови и рачуноводствени 

стандарди. Тако је служба ревизије изразила мишљење да није била у могућности да 

изврши ревизију. Апотека није извршила ни физички попис имовине. 

У другој компоненти је речено да је мишљење негативно зато што нису 

коришћени рачуноводствени стандарди, нису чуване листе, није вођен дневни 

благајнички дневник. 

Она је оцијенила да је Извјештај оскудан јер представља ствар струке.  

У Извјештају није написано какво је сада. На дан 31. 12. 2024. године обавезе 

Апотеке износе 850.492 КМ, што је прилично велики износ. Поред обавеза према 

добављачима лијекова, постоје и обавезе за нето плате од 19.596 КМ и обавезе за 

доприносе око 9.000 КМ. 

Добављач који је продао своје потраживање фирми „МГ“ је на име старих 

књига и потраживања код РЕпубличке службе за геодетске послове пробао да 

направи забиљежбу на имовину Апотеке, за која потраживања се редовно плаћа 

репрограм. 

Државне апотеке су до прије неколико дана имали само Градишка, Фоча и 

Вишеград, јер оне немају могућност конкуренције уговарања лијекова, па остварују 

мале приходе. 

Апотека је имала пословну јединицу у Чајничу која је солидно радила, јер је 

била једина апотека, али је у међувремену добила конкуренцију и послује са 

губитком. Апотека је радила под великим притиском и имала је сигурно десет 

контрола, од Пореске управе до Главне службе за ревизију. 
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Након окончане расправе, предсједник  Скупштине је позвао одборнике да 

се изјасне о Извјештају. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

једногласно (није било гласова „за“, није било гласова „против“, а 18 одборника је 

било „уздржано“), донијела  

 

З а к љ у ч а к 

Скупштина Општине Фоча није усвојила Извјештај о раду и пословању Јавне 

здравствене установе „Апотека Фоча“ Фоча за 2024. годину.  

 

 

АД – 19.  Програм  рада  Јавне  здравствене  установе  „Апотека  Фоча“  

Фоча  за  2025.  годину 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је констатовао да сједници не 

присуствује подносилац Програма рада, да Извјештај о раду није усвојен, а да 

слиједи разматрање именовања вршиоца дужности директора Апотеке Фоча, па је 

предложио да се ова тачка повуче са дневног реда, да би се омогућило да нови 

директор Апотеке припреми програм рада. 

 

Он је позвао одборнике да се изјасне о овом приједлогу. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

једногласно („за“ је  гласало 18 одборника), донијела  

 

З а к љ у ч а к 

Програм рада Јавне здравствене установе „Апотека Фоча“ Фоча за 2025. 

годину повлачи се са дневног реда Треће редовне сједнице Скупштина Општине 

Фоча. 

 

 

АД – 20.  Разрјешење  директора  и  избор  и  именовање  вршиоца  

дужности  директора  Јавне  здравствене  установе  „Апотека  Фоча“  Фоча: 

1) Разрјешење директора Јавне здравствене установе „Апотека Фоча“ Фоча, 

на лични захтјев, по основу оставке, 

2)  Избор и именовање вршиоца дужности директора Јавне здравствене 

установе „Апотека Фоча“ Фоча 

 

1)  Уводне напомене у вези са овом тачком дневног реда дао је Бранимир 

Радовић, в.д. секретар Скупштине. 

Он је образложио да је директорица Апотеке Фоча Горанка Митровић 

поднијела захтјев за разрјешење. 

На инсистирање предсједника Скупштине, који је тражио да директорица 

новом сазиву Скупштине претходно поднесе извјештај о раду и програма рада, који 

су на дневном реду у марту, 20 дана од одржавања ове сједнице, постигнут је 

договор да се направи изузетак у односу на остаје јавне установе чији је оснивач 

Општина и да се на истој сједници разматрају наведени програмски акти и захтјев за 

разрјешење.  

О томе је упознат и Колегијум Скупштине, па је и Приједлог дневног реда ове 

сједнице Скупштине дефинисан на такав начин.  

Било је предвиђено да се Горанка Митровић разријеши дужности директора 

Апотеке на лични захтјев, по основу писане оставке.  
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Сада се појавио нови моменат јер се разрјешење може извршити прије истека 

мандата и по другом основу, у складу са чланом 116. став 2. Закона о здравственој 

заштити, ако Управни одбор или оснивач не усвоји извјештај о раду и пословању. 

Ова одредба је садржана и у члану 52. тачка 5. Статута Апотеке Фоча, ако 

Оснивач не прихвати годишњи извјештај о раду и пословању Апотеке и финансијски 

извјештај. 

Он је пренио приједлог скупштинске већине да се изађе у сусрет захтјеву за 

разрјешење прије истека мандата ради остваривања права на пензионисање, а да се 

разрјешење изврши по основу опозива. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

приједлогу за разрјешење. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник  Скупштине позвао одборнике да се изјасне о приједлогу 

скупштинске већине за разрјешење. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча,  

једногласно („за“ је  гласало 18 одборника), донијела 

 

Р је ш е њ е 

ГОРАНКА МИТРОВИЋ, магистар фармације, разрјешава се дужности 

директора Јавне здравствене установе „Апотека Фоча“ Фоча. 

Разрјешење се на основу опозива, због неусвајања годишњег извјештаја о 

раду и пословању и финансијског извјештаја Јавне здравствене установе „Апотека 

Фоча“ Фоча за 2024. годину. 

 

2)  У уводним напоменама, Бранимир Радовић, в.д. секретар Скупштине је 

образложио да је Комисија за избор и именовање одржала сједницу на којој је 

утврдила приједлог да се за вршиоца дужности деректора Јавне здравствене установе 

„Апотека Фоча“ Фоча именије Драгана Калајџић, магистар фармације, из Фоче. 

Он је констатовао да је овај приједлог у складу са одредбама из члана 115. 

став 7. Закона о здравственој заштити и члана 45. Статута Апотеке Фоча којим су 

предвиђени посебни услови за именовање директора Апотеке, уз напомену да је 

Извјештај Комисије за избор и именовање достављен одборницима уз радне 

материјале. 

 

Предсједник Скупштине је отворио расправу о приједлогу за именовање. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник  Скупштине позвао одборнике да се изјасне о приједлогу за 

именовање. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласало 14 одборника, није било гласова „против“, а три 

одборника су била „уздржана“), донијела 

 

Р ј е ш е њ е 

ДРАГАНА  КАЛАЈЏИЋ, магистар фармације, именује се за вршиоца 

дужности директора Јавне здравствене установе „Апотека Фоча“ Фоча. 
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Предсједник  Скупштине је констатовао да одборница Николина Дукић није 

учествовала у поступку гласања. 

 

 

АД – 21.  Разрјешење  директора  и  избор  и  именовање  вршиоца  

дужности  директора  Јавне  установе  Музеј  „Стара  Херцеговина“  Фоча: 

1)  Разрјешење директора Јавне установе Музеј „ Стара Херцеговина“ Фоча, 

на лични захтјев, по основу оставке, 

2)  Избор и именовање вршиоца дужности директора Јавне установе Музеј 

„Стара Херцеговина“ Фоча 

 

Уводне напомене о овој тачки дневног реда дао је Бранимир  Радовић, в.д. 

секретар Скупштине. 

Он је образложио да је директорица Јавне установе Музеј „Стара 

Херцеговина“ Фоча, Душанка Станковић поднијела захтјев за разрјешење због 

одласка у пензију. 

Правни основ за разрјешење прије истека мандата је наведен у члану 55. став 

3. Закона о музејској дјелатности и у члану 47. Статута Музеја.  

Комисија за избор и именовање је констатовала да постоји услов за 

разрјешење на лични захтјев, по основу оставке.  

Он је истакао да у раду ове јавне установе нема спорних питања ни проблема 

у раду и функционисању и да су већ предузете активности на изради годишњег 

извјештају о раду и програма рада. 

Он је констатовао да је Комисија за избор и именовање на својој сједници 

утврдила приједлог да се за вршиоца дужности директора именује Данко 

Михајловић, мастер историје, који је истовремено радник Јавне установе. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

приједлозима за разрјешење и именовање. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник Скупштине позвао одборнике да се изјасне о приједлозима за 

разрјешење и именовање. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је Скупштина Општине Фоча 

донијела сљедећа  

 

Р је ш е њ а 

 

1) ДУШАНКА  СТАНКОВИЋ, професор општенародне одбране ВСС, 
разрјешава се дужности директора Јавне установе Музеј „Стара Херцеговина“ Фоча. 

Разрјешење се врши прије истека трајања мандата, на лични захтјев, по 

основу оставке. 

 

Ово рјешење је донесено једногласно („за“ је гласало 18 одборника). 

 

2) ДАНКО  МИХАЈЛОВИЋ, мастер историје, именује се за вршиоца дужности 

директора Јавне установе Музеј „Стара Херцеговина“ Фоча. 

 

Ово рјешење је донесено већином гласова („за“ је гласало 15 одборника, није 

било гласова „против“, а три одборника су била „уздржана“).  
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АД – 22.  Избор  чланова  сталних  радних  тијела  Скупштине  Општине  

Фоча: 

1)  Комисија за мјесне заједнице, 

2)  Комисија за заштиту околине, културног и природног насљеђа, 

3)  Комисија за награде и признања, 

4)  Комисија за вјерска питања, 

5)  Комисија за питања младих, 

6)  Комисија за праћење статуса пензионера, 

7)  Одбор за Кодекс понашања, 

8)  Одбор за друштвени надзор и представке, 

9)  Одбор за равноправност полова, 

10)  Одбор за регионалну и међународну сарадњу, 

11)  Одбор за здравље, 

12)  Савјет за спорт, 

13)  Савјет за културу, 

14)  Савјет потрошача 

 

Уводне напомене о овој тачки дневног реда дао је Никола Васиљевић, 

предсједник Скупштине.   

Он је образложио да је Комисија за избор и именовање одржала сједнице на 

којим је, поступајући у оквиру предвиђених овлашћења и надлежности из члана 61. 

Пословника Скупштине, разматрала достављене приједлоге политичких субјеката за 

избор чланова сталних радних тијела Скупштине. 

Приликом утврђивања приједлога за избор чланова сталних радних тијела, 

Комисија је имала у виду табеларни приказ процентуалне заступљености 

политичких субјеката у Скуштини и заступљеност у сталним радним тијелима према 

броју одборника, који је достављен свим одборницима и политичким субјектима у 

Скупштини. 

Он је прочитао приједлог Комисије за избор и именовање, који је наведен у 

Извјештају ове комисије. 

 

Предсједник  Скупштине је отворио расправу о приједлогу за избор. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о приједлозима 

за избор, посебно о сваком  приједлогу за избор чланова сталног радног тијела. 

 

На усаглашени приједлог Скупштине да се изврши гласање о приједлогу 

Комисије за избор у цјелини, о чему се Скупштина није изјашњавала и донијела 

посебан закључак, извршено је гласање о приједлогу Комисије за избор и именовање 

за избор чланова свих сталних радних тијела Скупштине. 

 

Након извршеног гласања, предсједник Скупштине је констатовао да је 

Скупштина Општине Фоча, једногласно („за“ је гласало 17 одборника), донијела 

сљедећа  

 

Р ј е ш е њ а 

 

1) Комисија  за  мјесне  заједнице, као стално радно тијело Скупштине 

Општине Фоча, изабрана је у саставу: 
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-  Никола Вуковић, одборник, 

-  Немања Лазовић, одборник, 

-  Драгослав Станојевић, одборник, 

-  Ољег Милетић, спољни члан, 

-  Александар Пљеваљчић, спољни члан.  

 

2) Комисија за заштиту околине, културног и природног насљеђа, као 

стално радно тијело Скупштине Општине Фоча, изабрана је у саставу: 

-  Никола Васиљевић, одборник, 

-  Младен Миљановић, одборник, 

-  Владан Радовић, спољни члан. 

 

3) Комисија за награде и признања, као стално радно тијело Скупштине 

Општине Фоча, изабрана је у саставу: 

-  Дејан Павловић, одборник, 

-  Мирослав Авдаловић, одборник, 

-  Владимир Ивановић, одборник. 

 

4) Комисија  за  вјерска  питања, као стално радно тијело Скупштине 

Општине Фоча, изабрана је у саставу: 

-  Татјана Шифорија, одборник, 

-  Вукан Станковић, одборник, 

-  Снежана Голијанин, одборник. 

 

5) Комисија  за  питања  младих, као стално радно тијело Скупштине Општине 

Фоча, изабрана је у саставу: 

-  Никола Вуковић, одборник, 

-  Тодор Станковић, одборник, 

-  Бојан Савић, одборник, 

-  Драган Вуковић, спољни члан, 

-  Ранко Елез, спољни члан. 

 

6) Комисија за праћење статуса пензионера, као стално радно тијело 

Скупштине Општине Фоча, изабрана је у саставу: 

-  Милош Милић, одборник, 

-  Чедомир сарић, спољни члан, 

-  Симо Мојовић, представник Удружења пензионера. 

 

7) Одбор  за  кодекс  понашања, као стално радно тијело Скупштине Општине 

Фоча, изабран је у саставу: 

-  Никола Васиљевић, одборник, 

-  Драгосдлав Станојевић, одборник, 

-  Вукан Станковић, одборник, 

-  Блашко Трифковић, спољни члан, 

-  Драгана Матовић, спољни члан. 

 

8) Одбор за друштвени надзор и представке, као стално радно тијело 

Скупштине Општине Фоча, изабран је у саставу: 

-  Милош Милић, одборник, 

-  Николина Дукић, одборник,  

-  Мирослав Авдаловић, одборник, 
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-  Тодор Станковић, одборник, 

-  Бојан Савић, одборник. 

 

9)   Одбор за равноправност полова, као стално радно тијело Скупштине 

Општине Фоча, изабран је у саставу: 

-  Татјана Шифорија, одборник, 

-  Душан Бодирога, одборник, 

-  Биљана Булатовић, спољни члан. 

 

10)   Одбор за регионалну и међународну сарадњу, као стално радно тијело 

Скупштине Општине Фоча, изабран је у саставу: 

-  Миливоје Достић, одборник, 

-  Крсто Ивановић, одборник, 

-  Срђан Драшковић, одборник, 

-  Данко Михајловић, спољни члан, 

-  Споменка Попадић, спољни члан. 

 

11) Одбор за здравље, као стално радно тијело Скупштине Општине Фоча, 

изабран је у саставу: 

-  Николина Дукић, одборник, 

-  Владимир Ивановић, одборник, 

-  Миливоје Достић, одборник, 

-  Мирослав Ристановић, спољни члан, 

-  Максим Ковачевић, спољни члан. 

 

12) Савјет за спорт, као стално радно тијело Скупштине Општине Фоча, изабран 

је у саставу: 

-  Горан Бодирога, спољни члан, 

-  Жељко Гаговић, спољни члан, 

-  Срђан Фундуп, спољни члан, 

-  Драгана  Дракул, спољни члан, 

-  Далибор Милановић, спољни члан. 

 

13) Савјет за културу, као стално радно тијело Скупштине Општине Фоча, 

изабран је у саставу: 

-  Слађана Владичић, одборник, 

-  Бранка Драгичевић, одборник, 

-  Љубиша Ивановић, одборник, 

-  Јелана Чанчар, спољни члан, 

-  Ђорђе Павловић, спољни члан. 

 

14) Савјет потрошача, као стално радно тијело Скупштине Општине Фоча, 

изабран је у саставу: 

-  Крсто Ивановић, одборник, 

-  Снежана Голијанин, одборник, 

-  Срђан Драшковић, одборник, 

-  Владимир Соколовић, спољни члан, 

-  Мирослав Матовић, спољни члан. 
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АД – 23.  Именовање  комисије  за  спровођење  јавног  огласа  за  избор  и  

именовање  три  члана  Општинске  изборне  комисије  Фоча 

 

Предсједник Скупштине Никола  Васиљевић је констатовао да је Комисија 

за избор и именовање на својој сједници утврдила приједлог за именовање комисије, 

који је наведен и у Извјештају ове комисије и достављен је одборницима у радним 

материјалима. 

 

Он је отворио расправу о приједлогу за именовање комисије. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник  Скупштине је позвао одборнике да се изјасне о приједлогу. 

Након извршеног гласања, он је констатовао да је  Скупштина Општине Фоча, 

већином гласова („за“ је гласало 14 одборник, није било гласова „против“, а три 

одборника су била „уздржана“), донијела,  

 

Р ј е ш е њ е 

 

Именује се Комисија за спровођење јавног огласа за избор и именовање три 

члана Општинске изборне комисије Фоча у саставу: 

-  Младен Матовић, општински службеник, предсједник, 

-  Сања Шолаја, општински службеник, члан, 

-  Игор Ћурчић, општински службеник, члан, 

-  Биљана Топаловић, са листе стручних лица, члан, 

-  Данко Михајловић, са листе стручних лица, члан. 

 

 

АД – 24.  Информација  о  стању  рјешавања  управних  предмета  у  2024.  

години 

 

Уводне напомене о Информацији дала је Славенка  Тодоровић, в.д. 

начелник Одјељења за општу управу. 

Она је образложила да је предметна информација у надлежности одјељења из 

састава Општинске управе Општине Фоча и Јавне установе Центар за социјални рад 

Фоча.  

Информација садржи табеларни преглед броја издатих увјерења, са 

структуром извршилаца који су радили на тим предметима у извјештајном периоду, 

односно у 2024. години. 

Надлежна одјељења Општинске управе и Јавна установа Центар за социјални 

рад Фоча су благовремено и ефикасно поступили по захтјевима странака и по 

службеној дужности, уз минималан број неријешених предмета и мали број жалби. 

Структура радника показује адекватну расподјелу извршилаца према обиму 

посла. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Информацији. 

 

Није било пријављених за дискусију. 
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Предсједник Скупштине је констатовао да је Скупштина Општине Фоча 

упозната са Информацијом о стању рјешавања управних предмета у 2024. години. 

 

 

АД – 25.  Информација  о  положају  расељених  лица,  повратника  и  

корисника  алтернативног  смјештаја  на  подручју  општине  Фоча 

 

Уводне напомене о Информацији дала је Славенка  Тодоровић, в.д. 

начелник Одјељења за општу управу. 

Она је образложила да Информација обухвата безбједоносне, 

инфраструктурне и социјално-економске аспекте тог процеса. Основни предуслов за 

несметан повратак јесте стварање безбједоносних, политичких и економских услова 

који омогућавају свим грађанима да се врате у своје домове, без дискриминације по 

било којој основи. У том погледу може се констатовати да је безбједоносна 

ситуација стабилна и да у извјештајном периоду није било инцидената који би 

угрозили процес повратка. 

Општина је у протеклом периоду предузела низ конкретних мјера како би 

побољшала услове живота повратника, а посебно инфраструктурних пројеката који 

се односе на санацију путева. У извјештајном периоду саниран је одређен број 

путних праваца који воде ка повратничким мјестима. Посебно треба издвојити мост 

Викоч, који представља значајан инфраструктурни пројекат, који је омогућио лакшу 

комуникацију и бољу повезаност повратничких заједница. 

Општина је редовно вршила чишћење саобраћајница, како би се осигурао 

несметан прилаз свим насељима, укључујући и повратничка села. 

У оквиру инфраструктурних пројеката реализовани су радови на 

електрификацији повратничких насеља, што је од пресудног значаја за квалитет 

живота повратника и њихово дугорочно постојање на својим огњиштима. 

Када је ријеч о обнови и реконструкцији индивидуалних стамбених јединица, 

у овој години није било изградње или обнове породичних кућа, нити испоруке 

пакета грађевинског материјала. 

Објављен је Јавни позив за обнову и реконструкцију, а реализација се очекује 

у текућој години. 

Она је истакла да све ове активности јасно показују посвећеност Општине 

унапређењу услова за повратнике, а и даље ће наставити са радом на новим 

иницијативама и пројектима, у сарадњи са надлежним институцијама. 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу о 

Информацији. 

 

Није било пријављених за дискусију. 

 

Предсједник Скупштине је констатовао да је Скупштина Општине Фоча 

упозната са Информацијом о положају расељених лица, повратника и корисника 

алтернативног смјештаја на подручју општине Фоча. 

 

 

АД – 26.  Одговори  на  одборничка  питања 

 

Предсједник Скупштине Никола Васиљевић је отворио расправу у вези са 

одговорима на одборничак питања. 
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Није било пријављених за дискусију. 

 

 

АД – 27.  Одборничка  питања 

 

Одборничка питања поставио је одборник Тодор Станковић. 

Он је поставио једно одборничко питање, у писаној форми, које гласи: 

Шта се десило са комуналним возилом за чишћење улица којим је Фоча 

располагала у прошлости? 

 

 

АД – 28.  Иницијативе  одборника 

 

Нове иницијативе дао је одборник Тодор  Станковић. 

Он је дао двије иницијативе, у писаној форми. 

 

1)  Он је дао иницијативу за свеобухватну адаптацију, поправку и фарбање 

мостова на ријеци Ћехотини. 

Он је образложио да, с обзиром на то да је у плану уређење два моста на 

ријеци Ћехотини кроз пројекат „Т.А.Р.А. 2 – Туризам, адреналин и рафтинг 

авантура“, која укључује уградњу ЛЕД расвјете, поред ових радова треба извршити и 

свеобухватну адаптацију, поправку и фарбање бетонских конструкција ових 

мостова, као и плавог моста код Основне школе „Свети Сава“. Реновирање се односи 

на бетонске конструкције мостова, које су у естетски лошем стању, па их треба 

пресвући малтером и офарбати како би се побољшао визуелни изглед. 

Поред тога, он сматра да би било корисно и естетски привлачно да се угради 

расвјета испод мостова која би освјетљавала само корито ријеке, која је некад 

постојала испод моста код центра за културу и информисање, што би допринијело 

модернизацији изгледа мостова. 

 

2)  Он је предложио да се изврши замјена дотрајалих и покварених сијалица у 

кружном току, која је ван функције већ више од пет година), испред Храма Светог 

Саве и на другој обали ријеке Дрине, између Јужног моста слободе и моста „9. мај“. 

 

 

АД – 29.  Текућа  питања 

 

У оквиру Текућих питања није било пријављених за дискусију. 

 

 

Сједница Скупштине је завршена 19.50 часова.  

 

 

 

 

 

ЗАПИСНИК                                  В.Д. СЕКРЕТАР                            ПРЕДСЈЕДНИК 

   ВОДИЛА                                      СКУПШТИНЕ                              СКУПШТИНЕ          

Милка  Ружић                               Бранимир  Радовић                       Никола Васиљевић  

 

 


